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Vizita tovarăşului NICOLAE CEAUŞESCU 
în  întreprinderi industriale 

din municipiul Braşov
Tovarăşul Nicolae Ceauşescu, 

secretar general al Partidului Co
munist Român, preşedintele Con
siliului de Stat al Republicii Socia
liste România, împreună cu soţia 
Elena Ceauşescu, au făcut miercuri 
o vizită in  întreprinderi industri
ale din municipiul Braşov.

însoţit de tovarăşii Constantin 
Cirţină. prim-secretar al Comitetu
lui judeţean P.C.R.-Braşov, şi 
Constantin Suţu, prim-secretar al 
Comitetului municipal P.C.R.-Bra- 
sov. secretarul general al Partidu
lui Comunist Român, a vizitat u- 
zinele de autocamioane „Steagul 
Roşu“, uzinele „Tractorul“, şi Fa
brica de tricotaje.

Cu acest prilej, tovarăşului 
Nicolae Ceauşescu i-au fost pre

zentate realizările obţinute de co
lectivele de muncitori, tehnicieni şi 
ingineri din unităţile economice 
vizitate, stadiul îndeplinirii sarci
nilor de plan pe acest an, măsuri
le întreprinse în vederea pregătirii 
temeinice a producţiei anului vii
tor, precum şi aspecte ale dezvol
tării în perspectivă a întreprinde
rilor.

In cadrul întîlnirilor cu colecti
vele de conducere ale uni
tăţilor vizitate, tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu a făcut recomandări 
pentru continua perfecţionare a 
organizării şi conducerii activităţii 
economice, a dat indicaţii preţioa
se privind rolul Centralei industri
ale, recent înfiinţate.

Creşterea şi diversificarea producţiei 
de autocamioane

La intrarea în vechea cetate a 
Braşovului ■— drept carte de vi
zită a înnoirilor pe care le-a cu
noscut acest oraş, se înfăţişează 
imaginea luminoasă a noului car
tier „Steagul Roşu“ şi siluetele 
viguroase ale construcţiilor indus
triale ale uzinei de autocamioane.

Aici, la această puternică uni
tate industrială, al cărei nume a 
trecut de mult hotarele patriei, fă- 
cînd dovada hărniciei şi pricepe
rii constructorilor de maşini bra
şoveni, tovarăşul Nicolae Ceauşescu • 
a făcut primul popas. La intrarea 
in uzină, oaspeţii au fost întîm- 
pinaţi de inginerul Mircea Florescu, 
directorul tehnic al uzinei, Ale
xandru Oros, secretar al Comitetu
lui de partid pe uzină, de membri 
ai comitetului de direcţie şi repre
zentanţi ai Centralei industriale 
pentru automobile şi tractoare.

Intr-o scurtă discuţie în sala de 
consiliu a uzinei, membrii Comite
tului de direcţie au prezentat se
cretarului general al partidului a- 
mănunte despre stadiul realizării 
sarcinilor pe anul în curs, asigu
rarea capacităţilor de producţie

necesare îndeplinirii planului pe 
1970, preocupările pentru diversi
ficarea fabricaţiei şi îmbunătăţirea 
calităţii produselor. In continuare 
oaspeţilor le sínt prezentate noile 
creaţii ale constructorilor de auto
camioane: autocamionul de 5 tone 
cu caroserie lungă, autotractorul 
de semiremorcă de mare capacita
te, alte variante de autovehicule 
cu destinaţie specială.

Se vizitează apoi secţia motor. 
Muncitorii, tehnicienii şi inginerii 
acestei secţii,de bază a uzinei, fac 
o călduroasă primire tovarăşului 
Nicolae Ceauşescu. Interesîndu-se 
îndeaproape de preocupările actua
le ale colectivului secţiei, tovară
şul Nicolae Ceauşescu recomandă 
perfecţionarea tehnică a motoare
lor pentru a se asigura un consum 
redus de combustibil şi apreciază 
pozitiv rezultatele obţinute în în
trecerea socialistă de colectivul a- 
cestei secţii fruntaşă pe uzina care, 
şi-a îndeplinit integral angajamen
tele pe acest an.

Sínt vizitate apoi secţiile prese, 
punţi şi diferenţiale şi secţia de 
montaj. Şi aici oaspeţii sínt infor

maţi asupra realizărilor, a preocu
părilor de dezvoltare a capacităţii 
de producţie şi de perfecţionare a 
organizării fluxului tehnologic.

Lîngă banda de montaj, de pe 
care la fiecare 7 minute coboară 
un autocamion, tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu se opreşte şi discută cu 
specialiştii despre calităţile varian
telor îmbunătăţite ale autovehicu
lelor produse de uzină.

Noile hale industriale — de tra
tament termic şi acoperiri galva
nice — vizitate în continuare, ofe
ră de altfel, o ilustrare completă 
a preocupărilor de dezvoltare a u- 
zinei, de modernizare a proceselor 
tehnologice. Ele vor asigura piese
le necesare pentru 40 000 autoca
mioane anual. în faţa tablourilor 
de comandă din aceste, secţii dota
te cu utilaje cu un înalt grad de 
automatizare, tovarăşului Nicolae 
Ceauşescu îi sínt prezentate carac
teristicile tehnice ale instalaţiilor, 
eficienţa lor economică.

In peisajul viguros al uzinei, un 
loc distinct îl ocupă noua turnăto
rie de fontă, intrată parţial în 
funcţiune. Aici oaspeţii sínt întîm- 
pinaţi atît de constructori, care 
continuă lucrările de montaj, cît şi 
de tînărul colectiv al noii secţii în 
care au început să se producă pri
mele piese de fontă necesare între
gii producţii de autovehicule a ţă
rii. Secţia, care în final, va avea 
7 linii de formare şi turnare, cu o 
capacitate anuală de circa 55 000 
tone piese turnate, impresionează 
prin gradul înalt de mecanizare şi 
automatizare, prin dotările de ni
vel mondial, prin sistemul infor

maţional şi de comandă automată 
dovadă elocventă a materializării 
politicii partidului de industriali
zare bazată pe utilizarea celor mai 
avansate cuceriri ale tehnicii.

Răspunsul constructorilor de au
tocamioane din Braşov, acordul lor 
total la această politică se expri
mă în mod convingător prin reali
zările înscrise lună de lună pe 
graficele de producţie ale uzinei. 
Consemnăm doar cîteva dintre a- 
cestea: obţinerea unei producţii de 
peste 30 000 de autovehicule, atin
gerea încă de pe acum a ritmului 
de fabricaţie prevăzut pentru ul
timul an al actualului plan cinci
nal, înfăptuirea cu două luni mai 
devreme a planului de investiţii.

în timpul vizitei tovarăşului 
Nicolae Ceauşescu pretutindeni în 
secţiile uzinei muncitorii şi tehni
cienii întreprinderii i-au făcut o 
primire entuziastă, şi-au manifes
tat cu căldură sentimentele de pre
ţuire pentru munca neobosită pe 
care o desfăşoară în fruntea parti
dului, pentru contribuţia remarca
bilă adusă la opera de făurire a 
societăţii socialiste multilateral 
dezvoltate, la progresul continuu 
al jndustriei noastre socialiste.

La despărţirea de colectivul con
structorilor de autocamioane, se
cretarul general al partidului îi fe
licită pentru realizările înfăptuite, 
le urează să valorifice şi mai bine 
condiţiile create, potenţialul uman 
şi material existent, astfel încît să 
se dovedească mereu la înălţimea 
sarcinilor de onoare pe care le au 
de îndeplinit, să crească prestigiul 
pe care şi l-au dobîndit în ultimii 
ani.

Tractoarele braşovene — o carte 
de vizită a competenţei tehnice

Străbătînd oraşul, oaspeţii se în
dreaptă spre uri alt obiectiv, uzi
na „Tractorul“, care de asemenea, 
se înscrie ca un puternic centru 
industrial al Braşovului, a contri
buit la bunul renume al muncito
rilor acestui oraş. In cele peste 
două decenii de activitate uzina
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MĂSURI MAI EFICIENTE PENTRU 
REALIZAREA SARCINILOR DE PLAN

Ne despart mai puţin de două 
luni de încheierea bilanţului celui 
de al patrulea an al actualului 
cincinal, an care a înscris eveni
mente de cea mai mare impor
tanţă pentru partidul şi statul 
nostru. în munca colectivelor din 
întreprinderile judeţului nostru 
şi-a găsit expresie dorinţa de a 
ridica activitatea economică pe noi 
trepte de eficienţă, de a realiza 
un volum de producţie tot mai ri
dicat, de a contribui la comerţul 
exterior într-o pondere tot mai 
mare. După 10 luni de activitate 
din acest an se poate afirma că 
rezultatele vin să confirme stră
dania majorităţii unităţilor indus
triale de a-şi realiza şi depăşi toţi 
indicatorii de plan.

Făcînd o analiză sumară, după 
datele centralizate la Direcţia ju
deţeană de statistică, am consi
derat utilă popularizarea cîtorva 
concluzii ce s-au desprins. Am în
cepe cu producţia globală. La a- 
cest indicator, planul pe cele 10 
luni a fost îndeplinit în propor
ţie de 102,3 la sută. O contribuţie 
substanţială la depăşirea produc
ţiei globale planificate au adus-o 
unităţi ca: întreprinderea de ex
tracţie gaz metan (20 milioane lei 
depăşiri), întreprinderea de ex
ploatare gaz metan (peste 40 mi
lioane lei), U.G.M. Copşa Mică 
(30,7 milioane lei), „Libertatea“ 
Sibiu (peste 11 milioane lei), Fa
brica de geamuri Mediaş (6,8 mi
lioane lei), Ü.P.A.S. (4,8 milioane 
lei) şi altele.

Faţă de plan apar însă 3 între
prinderi cu mari nerealizări. Este 
vorba de Antrepozitul frigorifer 
Sibia (78,Ş la sută), întreprinderea

de industrializarea cărnii Sibiu 
(88,3 la sută) şi I.L.F. pentru ac
tivitatea industrială (81,1 la sută), 
în general cauzele rămînerii în 
urmă la aceste întreprinderi sínt 
cunoscute.

Aceste rezultate, la prima ve
dere, ar părea că sínt mulţumitoa
re. Pătrunzînd însă mai adine în 
modul cum au fost repartizate 
sarcinile pe trimestre, constatînd 
că întreprinderile au pasat pro
dusele cu mai mare greutate în 
realizare, spre sfîrşitul anului, sin
tern obligaţi să tragem un sem
nal de alarmă. Deşi, planul pro
ducţiei globale a fost depăşit, tre
buie să scoatem la iveală faptul 
că, în cele mai multe întreprin
deri, repartizarea matematică a 
sarcinilor de plan pe trimestre, 
nu a fost judicios făcută. De a- 
ceea la data de 31 octombrie in
dustria judeţului prezintă o ne- 
încadrare în cota matematică de 
peste 52 milioane lei. Şi, ceea ce 
este mai grav, la această situaţie 
au contribuit întreprinderile cu 
pondere mare în industria judeţu
lui nostru. Bunăoară uzina „Inde
pendenţa“ Sibiu, deşi figurează cu 
planul producţiei globale pe 10 
luni realizat, la o repartizare ma
tematică a planului anual se pre
zintă cu o restanţă de aproape 13 
milioane lei. Situaţii de acest gen 
apar şi la Uzina mecanică Sibiu, 
uzina „Balanţa“, Uzina mecanică 
Mîrşa, Complexul de morărit şi 
panificaţie, uzina „Emailul roşu“ 
Mediaş, „Automecanica“ Mediaş Şi 
altele.

Pentru toţi factorii de răspun
dere din întreprinderile vizate, 
pentru toate colectivele de muncă

aceste situaţii vor trebui să con
stituie semnale de alarmă. Vor 
trebui să se conjuge eforturile tu
turor spre realizarea în întregime, 
în aceste ultime două luni, a sar
cinilor anuale de plan.

Un obiectiv asupra căruia va 
trebui de asemenea să se îndrepte 
toată atenţia este realizarea con
tractelor. Neadmisibil de multe 
contracte nu sínt onorate de că-

(Gontinuare în pag. a III-a)
I. CREŢU

braşoveană a produs mai mult de 
236 000 tractoare, ajungînd ca în 
prezent să realizeze simultan 11 
tipuri de tractoare cu caracteristici 
constructive şi funcţionale la nive
lul performanţelor celor mai ridi
cate. Cele aproape 25 000 de trac
toare care vor ieşi în acest an pe 
porţile uzinei, vor adăuga noi for
ţe mecanizate agriculturii noastre 
socialiste, vor contribui la extinde
rea comerţului exterior, oferind 
partenerilor străini produse de 
înaltă tehnicitate.

în faţa machetei uzinei, direc
torul tehnic, ing. loan Persu, pre
zintă noile capacităţi de producţie 
care asigură introducerea în fabri
caţie a noilor tipuri de tractoare 
de 40 C.P. Tovarăşului Nicolae 
Ceauşescu îi sínt prezentate reali
zările obţinute de colectivul de 
muncitori, tehnicieni şi ingineri de 
aici în timpul care s-a scurs de la 
ultima sa vizită făcută anul trecut 
în această uzină braşoveană. In 
primele 10 luni ale anului în curs 
au fost îndepliniţi toţi indicatorii 
de plan şi angajamentele anuale. 
De asemenea, discutînd cu mem
brii colectivului de conducere al 
uzinei, tovarăşul Nicolae Ceauşescu 
s-a interesat de pregătirile pentru

(Continuare în pag. a III-a)

Diceul din Agnita

Vedere de ansamblu a noului atelier de tricotat ciorapi din fire sintetice din cadrul sectorului II al 
Combinatului de ciorapi şi tricotaje Sibiu, recent intrat în funcţiune

Aniversarea Marii Revoluţii 
S o c ia l is te  din O ctom brie

Adunarea fe s tiv ă  de l a  
c lu b u l „Independenţa“

Realizări edificatoare 
la I.A .S. 

Apoldu de Sus
'•  In cursul zilei de ieri, la

I.A.S. Apoldu de Sus s-a înche
iat recoltatul strugurilor. Din 
centralizarea datelor rezultă o 
depăşire a producţiei planifica
te cu peste 100 de tone. Ferma 
nr. 6  ̂din Amnaş, condusă de 
ing. Ilié Rusu, a realizat pe cele 
100 hectare cu vie mai mult de 
7 000 kg struguri la hectar, iar 
ferma nr. 1 din Apoldu de Sus, 
condusă de tehnicianul Petru 
Viniş, a obţinut, pe o suprafaţă 
de 40 de hectare, o producţie 
medie la hectar de 9 400 kg 
struguri.

:• Importante realizări au fost 
obţinute şi în sectorul zooteh
nic. Astfel, în primele zece luni 
s-au realizat peste plan 280 hl 
lapte.

'• Mecanizatorii se află an
grenaţi în . executarea arăturilor 
de toamnă, în vii, livezi, cît şi 
pentru însămînţările de primă
vară. Pînă în prezent această 
lucrare a fost efectuată pe 174 
din cele 340 hectare planifica
te. S-au evidenţiat tractoriştii 
Nicolae Cunţan, Vasile Coacheş, 
Gheorghe Ghibolar şi alţii.

BORIS ŢUGUI coresp.

Unitate cooperatistă 
de mare randam ent

Nu este întîmplător faptul că 
în comuna Laslea, din zona a- 
gricolă a Mediaşului, unde a 
luat fiinţă una din primele pa
tru cooperative agricole de pro
ducţie din ţară, s-a zămislit ide- 
ea înfiinţării unei secţii de pre
lucrare şi valorificare a deşeu
rilor textile ca unitate a coo
perativei de consum. Unitatea a 
luat fiinţă la începutul acestui 
an în satul Ndul Săsesc şi în 
prezent lucrează cu un număr 
de zece salariaţi, în majoritate 
femei, avînd un remarcabil ran
dament.

Secţia, înzestrată cu darace şi 
alte mijloace mecanice realizea
ză din deşeurile textile achizi
ţionate din zonă, vată pentru 
tapiţerii, plapome, saltele etc., 
producţia primelor zece luni ale 
acestui an ridieîndu-se la suma 
de .350 000 lei.

Pentru anul viitor se preco
nizează înfiinţarea, în cadrul 
acestei unităţi, a unei secţii de 
plapome şi saltele, care va re
aliza o valorificare superioară a 
producţiei de vată.

In cadrul manifestărilor consa
crate sărbătoririi celei de-a 52-a 
aniversări a Marii Revoluţii So
cialiste din Octombrie, ieri după- 
amiază, în sala clubului uzinei 
„Independenţa“ din Sibiu, a avut 
loc o adunare festivă la care au 
luat parte cadre de conducere ale 
uzinei, un mare număr de munci
tori, ingineri şi funcţionari.

Deschizînd adunarea, Mihai 
Găldeanu, secretarul comitetului de 
partid al uzinei a salutat cu căl
dură prezenţa în mijlocul salaria
ţilor uzinei a membrilor delega
ţiei Asociaţiei de prietenie sovie- 
to-română, condusă de A. M. Jda- 
nov, adjunct al ministrului petro
lului al U.R.S.S., care la invitaţia 
Consiliului General A.R.L.U.S. 
participă la manifestările care au 
loc în ţara noastră cu prilejul a- 
cestei sărbătoriri.

în cuvîntul său, ing. Dorin Fu- 
lea, director la uzina „Indepen
denţa“ a subliniat importanţa is
torică a marelui eveniment din 
octombrie 1917, influenţa conside
rabilă pe care a avut-o asupra 
destinelor societăţii contemporane 
făurirea primului stat socialist din 
lume. Vorbitorul a relevat tradi
ţiile statornice de solidaritate. in- 
ternaţionalistă ale proletariatului, 
român cu proletariatul ţării veci
ne, înfăptuitorul primei revoluţii 
socialiste din lume.

Directorul uzinei a vorbit apoi 
despre marile realizări obţinute de 
poporul sovietic în cei 52 de ani 
de la triumful revoluţiei.

Referindu-se la prietenia şi co
laborarea multilaterală româno- 
sovietică, vorbitorul a subliniat 
grija constantă a Partidului Co
munist Român şi a statului nos
tru pentru dezvoltarea continuă a 
acestor relaţii, activitatea neobosi
tă a partidului nostru pentru întă
rirea unităţii ţărilor socialiste, a 
partidelor comuniste şi muncito
reşti în lupta comună împotriva 
imperialismului, pentru triumful 
păcii şi socialismului în lume, ac
tivitate purtînd însemnul unui pu
ternic spirit internaţionalist, de 
înaltă responsabilitate faţă de ţe
lul construirii socialismului şi 
salvgardării păcii.

A luat apoi cuvîntul A. M. Jda- 
nov, conducătorul delegaţiei sovie
tice care, mulţumind prietenilor 
români pentru ocazia oferită

de a participa la aceste mani
festări, a transmis celor prezenţi, 
poporului român, salutul călduros 
al oamenilor sovietici.

După ce a subliniat faptul că 
Marea Revoluţie Socialistă din Oc
tombrie a constituit o cotitură in 
istoria omenirii, punct de plecare 
al tuturor înfăptuirilor revoluţio
nare care au schimbat faţa lumii, 
vorbitorul a trecut în revistă suc
cesele de seamă pe care poporul 
sovietic le-a obţinut în industrie 
şi agricultură, în ştiinţă şi tehni
că, în cultură, în ridicarea conti
nuă a nivelului de trai al oameni
lor ^sovietici.

Vorbitorul a subliniat că politi
ca externă a partidului şi statului 
sovietic este animată de dorinţa 
de a dezvolta şi consolida cola
borarea multilaterală şi prietenia 
frăţească cu popoarele ţărilor so
cialiste, faptul că între Uniunea 
Sovietică şi România s-au stator
nicit relaţii de colaborare izvorite 
din interesele vitale ale ambelor 
popoare, relaţii servind cauzei pă
cii şi socialismului în lume.

„Călătorind prin România, yizi- 
tînd întreprinderi şi instituţii — 
a spus A. M. Jdanov — ne-a m 
dat seama de succesele de seamă 
repurtate de poporul român, sub 
conducerea Partidului Comunist 
Român, în construirea socialismu
lui. Oamenii sovietici urează oa
menilor muncii din România noi 
succese în transpunerea în viaţă 
a vastului program de dezvoltare 
multilaterală stabilit de Congre
sul al X-lea“.

In încheierea adunării a rulat 
filmul sovietic „Salvele Aurorei“.

*
In cursul zilei de ieri delegaţia 

Asociaţiei de prietenie sovieto- 
română a vizitat cîteva locuri 
de interes istoric aie Sibiului, 
Dumbrava şi a fost oaspetele co
lectivului de muncă de la „Inde
pendenţa“, unde a vizitat dife
rite secţii, a stat de vorbă cu 
muncitori şi ingineri asupra pro
ducţiei uzinei sibiene.

După amiază, oaspeţii sovietici 
au vizitat muzeul iBrukenthal.

In timpul vizitei ei au fost în
soţiţi de loan Stanciu, de la Con
siliul General A.R.L.U.S. şi de 
Ion Munteanu preşedintele filialei 
A.R.L.U.S. Sihiu.

SIsî*sIs>s!
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IN F O R M A Ţ II
Seară culturală la clubul Independenţa

Mîine, la ora 17, la clubul „Independenţa“ din Sibiu se va 
ţine o conferinţă pe tema „Lasere şi aplicaţiile lor“, susţinută 
de profesorul Römer Helmuth. Va urma filmul artistic „Porto 
franco“.

La ora 19,30, pe terasa clubului va avea loc o seară de ro
manţe şi poezie.

Secţie producătoare 
de articole de uz casnic

Luna trecută, s-a înfiinţat, în 
cadrul cooperativei de consum 
din Orlat, o secţie de confecţi-

Parada modei 
la Dumbrăveni

Sîmbătă, 8 noiembrie a.c., va 
avea loc în saloanele restauran
tului din Dumbrăveni, o paradă 
a modei de toamnă şi iarnă or
ganizată de cooperativa de con
sum din localitate.

Vor fi prezentate, pe mane
chine vii, îmbrăcăminte pentru 
femei şi bărbaţi, tricotaje, pălă
rii etc., după care va urma o 
seară de agrement.

onat articole de uz casnic. încă 
din prima lună această secţie a 
avut o activitate fecundă, li- 
vrînd râzătoare de zarzavat din 
material plastic cu cuţite de o- 
ţel, catarame metalice şi din 
material plastic, diferite dopuri 
pentru sticle şi alte articole de 
uz casnic şi gospodăresc în va
loare de 90 000 lei.

INFORMAT»
A parate de 
sterilizare

La I.M.C.C. Sibiu au sosit 
recent două aparate automate 
de sterilizare a conservelor tip 
ATMOS. Aparatele înregistrea
ză temperatura şi presiunea a- 
burului, timpul necesar distru
gerii microorganismelor din in
teriorul cutiilor de conserve. A- 
ceste operaţii asigură produse
lor o durabilitate îndelungată. 
Tot în cursul acestei săptămîni 
au mai intrat în dotarea tehnică 
a fabricii, maşini de stivuit cu
tiile de conserve, care execută 
mecanic operaţiile de introdu
cere şi scoatere a cutiilor de 
conserve din coşurile de sterili
zare, mărind productivitatea la 
această fază de lucru.

Noutăţi în m agazin e
In unităţile de

specialitate ale
I.C.S.T.I. Sibiu au 
sosit noi mărfuri.

Dintre acestea a- 
mintim: catifea în 
diferite culori (im
port din China), pă

turi de bumbac (im
port din Polonia), 
prosoape pluşat« 
(din Cipru şi China).
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Cofetărie 
în Hipodrom? 
De ce nu?

Mai mulţi cetăţeni care locu
iesc în acest frumos cartier si- 
bian se întreabă, pe bună drep
tate, „pe cînd o cofetărie în 
Hipodrom?“ Cei care ne-au scris 
scrisoarea vin şi cu o soluţie, 
după părerea noastră, destul de 
bună. E vorba de amenajarea 
unei astfel de unităţi în încă
perea localului pentru loto-pro- 
nosport din cadrul complexului 
comercial. Un bilet pentru o 
tragere pronoexpres se poate 
cumpăra, deocamdată, şi din o- 
raş. Dar să fie obligate gospo
dinele a merge pentru prăjituri 
in oraş, e prea de tot. Sperăm 
că organele de resort îşi vor 
spune părerea şi vor rezolva a- 
ceastă dorinţă a locuitorilor Hi
podromului.

Hai,
A.0vmo mnne

lancu Gheorghe din Cisnădie, 
strada Mălinului nr. 6, şi-a cum
părat în luna august 1968 un 
încălzitor apă pentru baie. La 
sfîrşitul acelei luni din anul 
trecut, a înaintat la I.G.O. Cis
nădie o cerere pentru a-i face 
instalaţia necesară. Ei bine, nici 
astăzi, după mai bine de un an 
de zile, acestui cetăţean nu i-a 
fost rezolvată cererea. Dar nu 
numai atît. Omului nu i s-a dat 
nici măcar un răspuns scris. A- 
tunci cînd el mergea pe la în
treprinderea citată să se intere
seze de cererea sa, era luat în 
derîdere. Oare aşa înţeleg cei 
de la I.G.O. Cisnădie să rezol
ve cererile oamenilor muncii?

Bancul 
cu şedinţa

S-a întîmplat la Avrig. Toate 
forţele au fost mobilizate la 
scoaterea cartofilor. S-a conve
nit să vină şi toţi copiii de la 
şcoală să adune cartofii, în ur
ma discurilor. Zis şi făcut. La 
ora 8,30 peste 250 de elevi e- 
rau deja pe cîmp. Dar au fost 
absente discurile. Şeful secţiei 
I.M.A., Daniel Fuss, n-a bine
voit să le trimită. Abia la ora 
13,30, tractoriştii Constantin 
lagăr şi loan Durdun şi-au fă
cut apariţia. Au lucrat o oră şi 
au plecat. Unde? Profesorilor şi 
elevilor le-au «pus că la şedin
ţă. O fi. Dar şedinţele nu se 
ţin în plină campanie de recol
tări.

Motivaţii
insuficiente

Cooperatorii din Porumbacu 
de Sus sínt indignaţi. Şi au şi 
de ce. De mai bine de două luni 
şi jumătate şi-au cumpărat un 
separator pentru lapte şi ni
meni, pînă la această oră, nu 
le-a făcut racordarea la sursa 
de curent electric. Cei de la în
treprinderea de electricitate, 
secţia Avrig, pasează răspunde
rea la un alt sector al unităţii, 
loan Rasterl ne-a spus că ra
cordarea aceasta nu cade 1 în 
sarcina secţiei de la Avrig. Dar 
în sarcina cui? Cert este că în
treprinderea de electricitate tre
buie să ia de urgenţă măsuri, 
astfel încît cooperatorii din Po
rumbacu de Sus să-şi poată fo
losi separatorul. In faţa impor
tanţei acestui fapt, motivaţiile 
n-au nici un rost.

AL. SOMEŞANU

MĂIESTRIA ARTIŞTILOR 
AMA TORI LENINGRĂDENI

„Zilele culturii sovietice“ în Re
publica Socialistă România, mani
festare devenită tradiţională, com- 
pletînd în mod strălucit tabloul 
multilateralităţii relaţiilor dintre 
popoarele român şi sovietic, au 
fost cadrul în care publicului si-

bian i s-a oferit o reîntîlnire cu 
artişti amatori sovietici. Este vor
ba de ansamblul de dansatori „Iu- 
nost“ al Casei de cultură a învă- 
ţămîntului profesional-tehnic din 
Leningrad, laureat al celui de-al 
IX-lea Festival al tineretului şi

Ansamblul de amatori al Casei de cultură a tineretului din şcolile 
tehnice şi profesionale din Leningrad, laureat al Festivalului mon

dial al tineretului şi studenţilor de la Sofia

Despre exem 
plul părinţilor

Ieri, la ora 18, a avut loc, la 
Şcoala generală nr. 4 din Sibiu, 
în cadrul universităţii populare, 
conferinţa: „Exemplul părinţilor, 
călăuze luminoase în viaţa copii
lor“. Conferinţa a fost prezentată 
de prof. Septimia Iacob.

Acţiuni gospodăreşti
Continuînd acţiunile în domeniul 

gospodăresc, în comuna Sadu s-au 
construit, în ultimul timp, prin 
muncă patriotică, trotuare pe o 
suprafaţă de 400 m p. Cu acest 
prilej s-au realizat economii în 
valoare de 7 200 lei.

De asemenea, a fost reamenajat 
şi împrejmuit monumentul eroilor.

Studenţilor de la Sofia, condus de 
Leonid Nasihin, artist emerit al 
U.R.S.S., ansamblu care a prezen
tat marţi seara un foarte reuşit 
spectacol în sala clubului „Inde
pendenţa“.

Programul, bine închegat, uni
tar, aducînd în scenă momente co
regrafice de o excepţională vivaci
tate şi forţă expresivă precum şi 
momente muzicale de o adevărată 
măiestrie interpretativă, a încălzit 
auditoriul, produeîndu-i clipe de o 
reală elevaţie spirituală.

Puterea sugestivă, plasticitatea 
şi acurateţea execuţiei compoziţii
lor coregrafice Pentru puterea so
vietelor şi Tcacianka, a fanteziei 
coregrafice Răţuşca din luncă, a 
dansului Matrioşki sau a celui cu 
balalaici, ne-au demonstrat că ne 
aflăm în faţa unui ansamblu co
regrafic posedînd cu adevărat înal
te virtuţi interpretative.

Spectacolul a fost în mod stră
lucit completat de punctele muzi
cale ce ne-au înlesnit pe de o par
te contactul cu artişti consacraţi 
ai genurilor respective iar pe de 
alta, cu valori ale creaţiei muzi
cale sovietice, culte şi populare.
’ Evoluţiile acordeonistului Ghe- 

nadii Smolikov, laureat al celui 
de-al IX-lea Festival al tineretului 
şi studenţilor de la Sofia (Variaţi- 
uni de concert şi Licuricii — 
dans popular românesc) a solistu
lui Operei din Leningrad Andrei 
Hramţov (Cîmpia Rusă, Pe strada 
Piţerskaia etc.), a solistei de mu
zică populară rusească a Teatrului 
muzical din Moscova Inga Demi- 
anova (Am pierdut inelul, Mergînd 
pe drum, Amurgul), a formaţiei de 
muzică uşoară şi a artistului po
porului din R.S.R. Uzbekistană 
Batîr Zakirov (Cîntec de nuntă, 
Fetele din ţara mea, Cînd vine 
dragostea, Cîntă privighetoarea, 
Timpul florilor) au întrunit apreci
erile unanime ale publicului pre
zent în sală.

Urînd oaspeţilor mult succes în 
spectacolele pe care le vor susţine 
în continuare în ţara noastră, cu 
ocazia turneului pe care-1 între
prind, nu ne rămîne decît să le 
mulţumim pentru frumosul spec
tacol oferit Sibiului.

ION TRAIAN

A R T I Z A N A L E
In ultimele două decenii am a- 

sistat la o veritabilă revitalizare 
a creaţiei artistice populare, la o 
superioară valorificare a produc
ţiei artizanale. Cooperaţia meşte
şugărească are gravată pe blazonul 
ei deviza: „îmbogăţire şi diversi
ficare a gamei sortimentelor de 
larg consum“. Pe această temă, 
tovarăşul IONEL BENCHEA, vice
preşedinte la U.J.C.M. Sibiu a a- 
vut amabilitatea de-a ne informa 
despre realizările cooperaţiei meş
teşugăreşti.

— Pentru a vorbi de produsele 
ce caută să se integreze in tot mai 
frecventă formulă de „frumos co
tidian“ este normal ca mai întîi să a- 
mintesc despre oamenii care lu
crează aici. Pentru aceasta sínt ne
cesare cîteva cifre. La sfîrşitul a- 
nului 1967 numărul total al coo
peratorilor era de 5 446, iar acum, 
la finele trimestrului III, numărul 
lor a crescut la 6 264. S-a înregis
trat şi o creştere a numărului de 
persoane ocupate cu munca la do- 
miciliu. Astfel de la 1 108 persoa
ne ce lucrau la domiciliu in 1968 
numărul lor a crescut cu 415. Din
tre aceştia 543 lucrează produse 
de artă populară şi 980 execută 
modele pentru celelalte secţii. Noi 
preconizăm în continuare o dez
voltare a muncii la domiciliu. Pe 
această linie, în intenţia creşterii 
capacităţii la covoarele înnodate 
pînă la 5 000 m p pe an, urmează

să fie calificate in meserie încă 
60 de ţesătoare.

— Ce măsuri preconizează 
U.J.C.M. pentru extinderea pro
ducţiei?

— Iniţial, Uniunea judeţeană a 
preluat de la U.R.C.M. Braşov 11 
cooperative. Pînă în prezent au 
mai fost formate trei cooperative 
meşteşugăreşti şi anume „Arta Si
biului“, „Constructorul“ şi „Medi- 
eşana“. In toate cele 14 cooperati
ve planul a fost realizat la toţi in
dicatorii. Anul viitor urmează să 
fie dat în folosinţă un nou com
plex de spălătorie şi curăţătorie 
chimică, dotat cu utilaj modern 
procurat atît din ţară, cit şi din 
import. In localurile libere vor fi 
instalate alte secţii, care pînă a- 
cum nu aveau spaţiul necesar des
făşurării în condiţii optime a pro
cesului de producţie. Totodată va 
fi extinsă şi actuala secţie de sti
clă metalizată, construindu-se un 
local nou în care fluxul tehnologic 
va atinge nivelul celui similar pe 
plan internaţional.

— Mare parte din produsele 
realizate de cooperatori sínt li
vrate exportului. Care sínt o- 
biectele cele mai solicitate?

— Amintind pe cele mai frec
vente produse destinate exportului, 
respectiv: covoarele orientale şi 
româneşti, cusăturile şi ţesăturile 
cu alesături, vazele şi vasele orna
mentale din sticlă metalizată, so

licitate pe pieţele Angliei, Franţei, 
Elveţiei, Austriei etc., nu pot omi
te ultimul produs care se bucură 
de aprecieri pozitive. Este vorba 
de măsuţa pentru televizor, tip 
Sibiu, realizată de colectivul coo
perativei „Munca tîmplarului". în
că nouă cooperative din ţară vor 
executa acest produs ce va fi livrat 
exportidui.

— Recent s-a desfăşurat con
cursul de creaţie „De la munte 
la mare“ despre care cititorii 
ziarului nostru au mai fost in
formaţi. Care sínt rezultatele 
obţinute de U.J.C.M. Sibiu?

-— Contrar aşteptărilor doar do
uă cooperative au primit menţiuni 
şi anume „Arta Sibiului“ la tema 
„Cadouri şi amintiri turistice“ şi 
„Timpuri noi“ la tema „Articole 
de încălţăminte şi marochinărie“. 
Fiind însă vorba de concursuri mi 
se pare realizabilă o competiţie în
tre uniuni judeţene din zona noas
tră geografică, în scopul stimulării 
creaţiei artistice, mai ales că te
mele de concurs sínt multiple.

Interviu realizat de 
CONSTANTIN LĂCĂTUŞ

teme de sinteza 
la literatură

U na din cele m ai im p o rtan te  sa r
cin i ce incum bă p ro feso ru lu i de 
lim bă rom ână, ca re  p red ă  la  clasele 
a V-a—VIII-a, constă  în  fo rm area  
u nor bun i m în u ito ri a i condeiulu i, 
cunoscători a i m odu lu i de  tra n sp u 
nere  a ideilo r. E levul, a u to r  con
ş tien t a l com punerii, va doved i că 
stăpi'neşte o g în d ire  logică, evo luată , 
d a r şi reg u lile  ca re  s ta u  la  baza 
ex p rim ării co rec te  şi frum oase.

D in tre  com punerile  în  le g ă tu ră  cu 
s tu d iu l lite ra tu r ii , a lă tu r i de cele 
d es tin a te  c a rac te riză rilo r  de  perso
naje , de co m punerile  — analize li
te ra re , deoseb it de im p o rta n te  s ín t 
cele ca re  u rm ăresc  tr a ta re a  u n o r  te 
m e de sin teză.

M unca de p re g ă tire  a  com p u n eri
lo r tem e de sin teză  tre b u ie  în ce
pu tă  d in  p rim e le  zile a le  clasei a 
V-a, d ar n u m ai dacă avem  în  fa ţă  
o clasă recep tivă , b in e  p reg ă tită , cu 
elevi ca re  au  u n e le  n o ţiu n i b ine  
d efin ite  p riv in d  in te rp re ta re a  te x tu 
lu i lite ra r . î n  cazu l că  am  p rim it 
o clasă cu e lev i care , în  m area  m a
jo rita te , com portă  d e fic ien ţe  ch ia r 
şi în  re d a rea  co n ţin u tu lu i b u că ţi
lo r de lec tu ră , ne  vom  s tră d u i să 
în lă tu ră m  p r in tr -u n  e fo rt c o n cen tra t 
aspectele  neg a tiv e  sem n ala te  şi să 
trecem  în  tim p  u til  la  fo rm area  
p rim e lo r n o ţiu n i im p lic ite  tr a tă r i i  
tem elo r de  sin teză . C oncom iten t 
tre b u ie  v erifica tă  şi cap ac ita te a  e- 
lev ilo r de a -şi tra n sp u n e  g în d u rile  
în  scris, d în d u -le  u n  su b ie c t cu 
m ultip le  rezo n an ţe  în  su fle tu l lo r. 
E lev ii tre b u ie  ob işn u iţi să  in te r 
p re teze  fap te le  lec ţie  de lec ţie , să 
n u  se lim iteze su p e rfic ia l la  re p ro 
d u cerea  c o n ţin u tu lu i opere i l i te ra re .

P uncte  da v ed e re
A ltfe l g în d ire a  lo r  a r  p a rcu rg e  u n  
d ru m  rec tilin iu , p la t. Or, n o i t r e 
bu ie  să -i obligăm  pedagogic la  fo r 
ţa re a  lim ite lo r n a ră r ii  n e in te rp re ta 
tive.

O a ltă  e tap ă  în  p re g ă tire a  e lev ilo r 
de clasa a  V -a constă  în  t r a ta re a  
un u i aspect rig u ro s  d e te rm in a t al 
lec ţie i. R ealizarea  cu  succes a  acestu i 
lu c ru  va  co n s titu i u n  sa lt ca lita tiv  
în  p re g ă tire a  p e n tru  v iito a re le  tem e 
de sin teză, o ap ro p ie re  a  p ro fu n z i
m ilo r ta in ice . î n  cu rsu l tr im e s tru 
lui, du p ă  o p re g ă tire  p rea lab ilă , 
su s ţin u tă , am  d a t  u n eo ri la  lu c ră 
r ile  scrise  tr im e s tr ia le  tem e  ca: 
„D ragostea p e n tru  p a tr ie  în  S erg en 
tu l  de  V. A lecsan d ri“, „D escrierea 
un u i co lţ d in  n a tu ră  în  P orţile  de  
Fier de  Al. V lah u ţă“ ş.a.

N ivelu l c lase i a V l-a  cere , la  f i 
nele an u lu i şcolar, u n  sa lt m a rc a t 
ca lita tiv  în  succesiu n ea  a c tiv ită ţii de 
p reg ă tire . Se ap rop ie  to t  m ai m u lt 
m o m en tu l decisiv : în c u n u n a re a  e fo r
tu r ilo r  p r in  re a liza rea  s ig u ră  a u n o r 
ad ev ă ra te  co m p u n eri — tem e de sin 
teză. In  p rim u l tr im e s tru  se im pune 
re lu a re a  cu  u n  g rad  c re sc u t de 
ex igen ţă  a  u ltim e i e tap e  d in  c lasa 
a V-a, sc h iţîn d  sp re  s f îrş itu l lui, 
p r in  lec ţiile  recap itu la tiv e , ap ro p ie ri 
şi deoseb iri în t re  p e rso n a je , co n ţi
n u t, e lem en te  de fo rm ă d in  două 
opere  care  fac ilitează  in te n ţia  noas
tră . De exem plu , am  so lic ita t e le
v ilo r ap ro p ie ri în tre  „B iru i“ şi „Cîn- 
tecu l răzeşu lu i“, în t re  „Am o ţa ră  
ca o f lo a re“ şi „De p e-a ic i d in  de
p ă r ta re “ şi „H ora p ăc ii“. D eosebi
r ile  le -au  re m a rc a t e i înşişi, fă ră  
in te rv e n ţia  n o as tră , d a r  am  ceru t, 
sp re  a -i v e rifica  în  m od c rea to r , să 
d e te rm in e  re lie fa t d ife re n ţie re a  ev i
den tă  d in tre  c o n ţin u tu l crea ţie i 
p o p u la re  a n te r io a re  lu i 23 A ugust 
1944 şi co n ţin u tu l c în tece lo r  noi. 
A stfel am  tre c u t  de va lo area  in te 
r io a ră  a su b lin ie rii u n u i aspect e- 
se n ţia l d in tr-o  s in g u ră  operă .

E ta p a  u rm ă to a re  de  p reg ă tire , ca 
ra c te riz a tă  p r in  tr a ta re a  u n o r  su 
b iec te  ca  „D ragostea p e n tru  ţa ră  în 
Scrisoarea a IJI-a" , „A specte d in  t r e 
c u t a le  v ie ţii cop iilo r og lind ite  în  
Foam ea“ de  Z. S tan cu  şi P oveste  
d in  u liţa  noastră"  de C. T heodores- 
cu, v a  avea, în  tim p  o d u ra tă  m ai 
m are : va  cu p rin d e  o b u n ă  p a rte  
d in  clasa  a  V l-a  şi cel p u ţin  un  
tr im e s tru  d in  clasa  a V lI-a . In  a- 
ceas tă  e tap ă  de  p re g ă tire  vom  în 
v ă ţa  elevii să d is tin g ă  e sen ţia lu l din 
m u lţim ea d eoseb irilo r şi asem ăn ări- 
ro r  d in tre  două opere ; după ce vom 
depăşi cu succes d if ic u ltă ţile  ca ra c 
te ris tice , vom  tre c e  la  accen tu a rea  
im p o rtan ţe i în ch eg ă rii arm onioase 
a tem ei: vom  în d e p ă r ta  ca ra c te ru l 
schem atic  al tra tă r i i ,  in s is tîn d  ca 
re sp ec tiv a  co m punere  să fo rm eze un 
to t  b in e  înch eg a t, s tr ă b ă tu tă  de f i
ru l ro şu  al tem ei, ale c ă re i ir iz ă ri 
să ne  în e în te  d in  p rim u l p în ă  în 
u ltim u l r în d  al com punerii. R eali
za rea  u n e i co m p u n eri în  aceste  
cond iţii e u n  succes şi e lev ii s ín t 
a u to ri a i p rim e i com p u n eri — tem ă 
de sin teză. L u c ră ri de co m p arare  a 
un o r opere  a sem ăn ăto are  se fac  pe 
baza le c tu rilo r  d in  m an u a l, d a r  şi 
pe baza cu n o aşte rii a lto r  sc rie ri. în  
clasa a  V il-a  se p o a te  co m p ara  zu
g răv irea  fru m u se ţilo r  n a tu r i i  p a 
tr ie i în  p as te lu rile  s tu d ia te  ale lu i 
V asile A lecsandri şi G eorge Coşbuc. 
In  co n tinuare , cu  elev ii clasei a 
V ÎI-a vom  efec tu a  o m u ncă de 
consolidare a d e p r in d e rilo r  şi-i vom  
p reg ă ti p e n tru  lan sa rea  sp re  „lum i“ 
m ai g reu  accesib ile : lu c ră ri în  ca re  
să se d iscu te  o tem ă în tîln ită  în  
opere le  m ai m u lto r  sc riito ri. E u n  
sa lt c a n tita tiv  şi c a lita tiv  to to d a tă . 
P a ra m e trii adm işi v o r p u tea  fi g reu  
a tin şi şi n um ai în  u rm a  un e i m unci 
asidue, fă ră  perio ad e  de  s tagnare , 
bazate  pe o co n tin u ă  d ezvo ltare  în  
sp irală .

P rof. MARIUS TERCHILÄ

CU CCNFECT/ilE PRODUSE
é

întreprinderea de transporturi 
Sibiu

ANGAJEAZĂ:

— şoferi pentru autobuze,
— un fochist autorizat.
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execuhi s/ livrează
pe kma. de repartiţii

AGRICOLE BASCULANTE

-R EM O R C I 

DE 5 TONE

AUTOCAMIOANE BASCULANTE

DE 4 ,5  TONE.

I&EMIKEMOR.CI PLATFORMA DE 10 TOME .

Mica pu blic ita te
Cumpăr urgent motocicletă MZ 175. Cisnădie str. Măgurii 12, Billes.

De vînzare dormitor, sufragerie şi diferite obiecte casnice. Sibiu Mol
dovei 11, de la ora 12—13.

Vînd Moskvici 403 cu radio, în perfectă stare. Sibiu, telefon 1 39 72.

M im  şi organele judici
De curînd a fost organizată 

ouă acţiune în perimetrul mu- 
piului Sibiu, pe linie de cir- 
iţie, cu scopul prevenirii acci- 
telor. Desfăşurată între orele 
-21 şi avînd sprijinul unor e- 
ive mărite de ofiţeri şi subofi- 
, în această acţiune a controlat 
mare număr de autovehicule 

-20 000). Fapt pozitiv este că 
faţă de numărul autovehicule- 
controlate — au fost detectaţi 
număr de numai 129 contra- 
ienţi. Dintre aceştia, 58 condu- 
j maşini cu defecţiuni tehnice, 
restul au fost găsiţi sub influ- 
î alcoolului sau încâlcind unele 
jli de circulaţie (nesemnaliza- 

schimbării direcţiei de circu- 
e, folosirea incorectă a lumini- 
şi altele). Semnalăm însă că 

rte mulţi cetăţeni _ conduc bici- 
:e incomplet echipate pentru 
rulaţia de noapte, ceea ce peri

clitează buna desfăşurare a trafi
cului rutier.

•• Gestionara Olimpia Rotar, do
miciliată în Şeica Mare, lucra la 
bufetul din sala de aşteptare a a- 
eroportului din Sibiu. Datorită ne
glijenţei şi vînzării necontrolate a 
produselor, a adus, în cîteva luni 
un prejudiciu de 11 371 lei. Drept 
urmare, instanţa de judecată a 
condamnat-o la 8 luni închisoare.

•• Intr-una din seri, Nicolae Ha- 
nea din Sadu a provocat la bufetul 
din comună un scandal, în urma 
căruia s-a încins o bătaie. S-au 
spart geamuri, pahare, sticle în 
valoare de circa 900 lei, fapt pen
tru care Nicolae Hanea a fost che
mat în judecată, fiind obligat la 
despăgubiri şi. condamnat pentru 
tulburarea liniştei.

>•1 Dumitru Stănilă a suferit re
cent o condamnare de un an şi ju

mătate pentru împrumutarea unor 
anumite sume de bani cetăţenilor 
din oraş de la care pretindea ca
mătă.

In calitatea sa de achizitor la 
Şcoala de şoferi profesionişti din 
Sibiu, Petru Faur nu mai restitu
ia ambalajele diferitelor produse 
agro-alimentare pe care le cum
păra pentru cantină, ci le valorifi
ca la I.R.V.A. însuşindu-şi banii. 
Infracţiunea — cotată ca delapi
dare — i-a adus şase luni ,de în
chisoare.

>• Dpă ce a consumat o însem
nată cantitate de băuturi alcoolice 
Cornel Martin din Cărpiniş, ju
deţul Alba, s-a suit la volanul u- 
nui autoturism şi a plecat la Jina 
Pentru aceasta, ca şi pentru fap
tul că nu poseda carnet de con
ducere, a fost condamnat la un an 
şi două luni închisoare.

TIMPUL CINEMA
Soarele răsare la 6 h şi 59 m şi 

apune la 17 h. Vreme uşor insta
bilă cu cerul variabil, temporar 
noros. Vor cădea precipitaţii sub 
formă de ploaie. Vîntul va sufla 
slab pînă la potrivit, din sectorul 
nord-vestic. Minimele vor fi cu
prinse între minus 3 şi zero gra
de, iar maximele vor oscila între 
13 şi 15 grade.

SIBIU: PACEA: La Nord prin 
Nord-Vest, seriile I şi II (orele 
9,00; 11,45; 14,30; 17,15; 20,15); 
ARTA: Iconostas (orele 10,00;

12,00; 14,30; 16,30; 18,30; 20,30);
TINERETULUI: Comisarul X şi 
banda „Trei cîini verzi“ (orele
10,00; 12,00; 14,30; 16,30; 18,30;
20,30).

MEDIAŞ: PROGRESUL: Contesa 
Cossel (orele 9,00; 11,15; 14,00;

TELEVIZIUNE
18.00 F ilm e docu m en tare . ~.T“
18,30 M ult e du lce  şl fru m o asă . "v
19.00 T e le ju rn a lu l de scară .
10,20 Ş tiin ţa  şl p rodu c ţia .

I 19,50 S tag iune  lirică  TV. 
j 20,30 T re c  p lu te le .
! 20,55 R eflecto r.
I 21,05 In te rlu d iu  E lena  C arag lu  şi Sergiu 
I Cioiu.

21,35 C adran  — E m isiune de  ac tu a lita te  
in te rn a ţio n a lă .

22,05 V a rie tă ţi p e  peliculă.
22,39 T e le ju rn a lu l de  noap te .
22,50 în c h id e re a  em isiunii.

16,30; 19,00; 21,15); TINERETU
LUI: Comisarul X şi banda „Trei 
cîini verzi“ (orele 10,00; 16,30; 
18,30; 20,30); UNIREA: Neîmblân
zita Angelica (orele 10,00; 16,00)'
18.00 şi 20,00).

CISNĂDIE: POPULAR: Vremuri 
minunate la Spessart (orele 11,00; 
14,00; 16,00; 18,00 şi 20,00).

AGNITA: 8 MAI: S-a întîmplat 
la miliţie (orele 10,00; 16,00; 18,00 
şi 20,00).

COPŞA MICA: POPULAR: Ră
utăciosul adolescent (orele 17,00 şi
19.00) .

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE: 
Acest pămînt este al meu (orele
18.00 şi 20,00).

BAZNA-BAI: Neîmblînzita An
gelica (orele 17,00 şi 19,00).

OCNA SIBIULUI: Alexandru 
cel fericit (orele 17,00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AU
GUST: Comisarul X şi banda 
„Trei cîini verzi“ (orele 17,00 şi
19.00) .

TEATRU

Maria Magda, Angela Costache şi Sebastian Papaiani într-o scenă din 
spectacolul „Al 4-lea anotimp“

La Teatrul de stat din Sibiu, o- 
ra 19,30, va avea loc spectacolul 
cu piesa Al 4-lea anotimp, de Ho
ri a Lovinescu,
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Vizita tovarăşului NIGOLAE CEAUŞESCU 
în  întreprinderile industriale 

din municipiul Braşov
(Urmare din pag. I)
producţia anului viitor, stadiul a- 
similării noilor tipuri de tractoare, 
al aprovizionării tehnico-materiale, 
precum şi de preocupările privind 
generalizarea experimentării noului 
sistem de salarizare şi majorare 
a salariilor, recomandînd să se ai
bă în vedere o strînsă corelare a 
retribuţiei cu rezultatele obţinute 
în producţie.

Oaspeţii sínt invitaţi apoi să vi
ziteze uzina. In secţiile şasiu şi 
secţia motoare de 40 C.P. — recent 
intrate în funcţiune, muncitorii şi 
specialiştii salută cu multă căldură 
prezenţa în mijlocul lor a secre
tarului general al partidului. Oas
peţilor le sínt oferite buchete de 
flori. Lîngă maşinile lor, muncito
rii aplaudă puternic, ovaţionează 
pentru Partidul Comunist Român, 
pentru secretarul său general to
varăşul Nicolae Ceauşescu.

Străbătînd cele două secţii, oas
peţii apreciază organizarea fabri
caţiei, raţionalizarea transportului 
uzinal, remarcă maşinile-agregat, 
transportoarele suspendate, reali
zate în cadrul acţiunii de autouti- 
lare, domeniul în care uzina de 
tractoare are o valoroasă experien
ţă, numai în acest an executîndu- 
se utilaje şi maşini-agregate în 
valoare de 32 milioane lei.

Tovarăşul Nicolae Ceauşescu se 
opreşte în repetate rînduri, discută 
cu muncitorii, se interesează de 
condiţiile de muncă în noile secţii, 
de nivelul lor de trai, de preocupă
rile conducerii uzinei faţă de ce
rinţele salariaţilor.

Unul din numeroasele momente 
ale vizitei: reglorul Traian Oţelea 
iese în întîmpinarea secretarului 
general, îi strînge mîna cu căldură 
şi îşi exprimă mulţumirea de a lu
cra în această nouă şi modernă 
secţie a uzinei.

Tovarăşul Nicolae Ceauşescu, fe- 
licitîndu-1 pe el şi pe tovarăşii lui 
de muncă pentru primele rezultate 
obţinute, recomandă ca şi aici să 
fie organizată producţia în aşa fel 
încît noua secţie să se integreze 
cit mai repede în ansamblul uzi
nei, să fie la înălţimea prestigiului 
pe care uzina şi l-a cucerit. După 
vizitarea secţiilor uzinei, are loc 
o fructuoasă întîlnire de lucru cu 
reprezentanţii Centralei industriale 
pentru autovehicule şi tractoare, 
cu conducători ai uzinelor „Trac
torul" şi „Steagul Roşu“, principa
lele unităţi ale acestei centrale, ca
re în total cuprinde 8 întreprinderi 
şi un institut de cercetări şi pro
iectări. Directorul general al cen
tralei ing. Gheorghe Trică, prezin
tă secretarului general al partidu
lui preocupările principale privind 
organizarea acestui complex eco
nomic, traducerea în viaţă a sarci
nilor cu care au fost investite noile 
organisme industriale. Infăţişînd 
măsurile luate pentru realizarea 
planului de producţie, preocupările 
pentru utilizarea raţională şi re
crutarea unor cadre cu competenţă 
şi experienţă profesională, direc
torul general a prezentat şi cîteva 
din concluziile colectivului de con
ducere privind relaţiile cu minis
terul de resort şi întreprinderile 
componente ale centralei.

Tovarăşul Nicolae Ceauşescu s-a 
interesat îndeaproape de modul în 
care îşi exercită atribuţiile cen
trala industria i în relaţiile sale 
cu întreprinderile productive, de 
măsurile ce s-au iniţiat pentru 
perfecţionarea activităţii de condu
cere şi îndrumare a uzinelor. Du
pă ce a apreciat că s-au obţinut 
unele rezultate pozitive, secretarul 
general al partidului a arătat, în 
acelaşi timp, că în raport cu atri
buţiile şi raţiunea creării acestei 
noi forme de organizare a activi
tăţii industriale, activitatea practi
că desfăşurată se cere a fi mai di
namică, mai operativă, mai efici
entă. In acest spirit, tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu a insistat asupra

Pe linia
dezvoltării
continue

In vederea sporirii producţiei, la 
Fabrica de geamuri din Mediaş au 
fost alocate importante fonduri de 
investiţii pentru anii 1970 şi 1971. 
Dintre noile obiective, ale căror lu
crări au început încă din cursul 
lunii septembrie, se remarcă con
struirea unui cuptor de fabricat 
geam tras şi a complexului de a- 
mestec a materiei prime. De re
marcat că noul cuptor, mult mo
dernizat, este conceput şi proiectat 
în întreprindere de un grup de 
specialişti, printre care amintim pe 
inginerii Vasile Miclea, Ernest 
Stirner şi Gheorghe Voicu.

Prin intrarea în funcţie a noilor 
obiective, producţia întreprinderii 
noastre se va dubla.

D. DIMÂ coresp,

necesităţii de a se înţelege în pro
funzime rolul centralei industriale 
nu ca o verigă intermediară, între 
unităţile productive şi minister, ci 
ca un organism de conducere efec
tivă a înteprinderilor componente, 
a recomandat să se întreprindă 
măsuri hotărîte pentru concentra
rea şi specializarea producţiei, în 
vederea înlăturării paralelismelor 
existente încă în activitatea unită
ţilor productive din cadrul acele
iaşi centrale. Fără o specializare a 
producţiei nu se poate obţine o 
creştere a productivităţii, a tehni
cităţii şi nici o înaltă eficienţă e- 
conomică. Tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu a recomandat, de ase
menea, să se ia măsuri pentru 
simplificarea relaţiilor dintre cen
trală şi uzinele componente. Cen
tralele industriale, ca mari com
plexe economice investite cu atri
buţii efective în domeniile activi
tăţii de concepţie şi proiectare, in
vestiţii, aprovizionare şi desfacere, 
de planificare şi evidenţă, creează 
condiţii ca uzinele, întreprinderile 
componente ale centralelor să se 
ocupe efectiv de rezolvarea sarci
nilor de producţie. Prin concentra
rea şi specializarea activităţii in
dustriale, centralele vor avea po
sibilitatea să coordoneze şi să di
rijeze desfăşurarea în mod ştiinţi
fic a producţiei, să folosească cu 
eficienţă sporită forţa de muncă, 
capacitatea specialiştilor, potenţia
lul tehnic al uzinelor. In acest fel 
centrala industrială va deveni o 
întreprindere complexă, cu mai 
multe unităţi, cu atribuţii diferite, 
în funcţie de realităţile economice 
ale fiecăreia.

Secretarul general al partidului 
a atras, totodată, atenţia ca în e- 
laborarea planurilor de investiţii 
să se aibă în vedere perspectiva 
dezvoltării unităţilor economice a- 
le centralelor industriale, să nu se 
disperseze fondurile de investiţii în 
obiective mici, cu profil similar, ci 
să se unifice creîndu-se astfel posi
bilitatea de a se construi unităţi şi 
secţii specializate, capabile să sa
tisfacă necesităţile tuturor între
prinderilor centralei şi chiar ale 
altor unităţi. Numai astfel, înde
plinind asemenea cerinţe, crearea 
centralelor industriale nu va în
semna doar o simplă unificare pe 
hîrtie a mai multor întreprinderi, 
ci o unificare reală, un factor ho- 
tărîtor în activitatea productivă.

Criticînd faptul că sediul Cen
tralei industriale pentru automo
bile şi tractoare se află în centrul 
oraşului Braşov, secretarul general 
al partidului a remarcat că ar fi 
fost mai bine dacă acest sediu se 
afla în una din cele două mari u- 
zine braşovene, acolo unde se ho
tărăşte soarta producţiei.

In încheierea întîlnirii de lucru, 
tovarăşul Nicolae Ceauşescu a in
dicat conducerii centralei ca por
nind de la realităţile producţiei, de

la perspectivele de dezvoltare a 
construcţiilor de autovehicule şi 
tractoare, să se elaboreze un stu
diu concret privind activitatea şi 
atribuţiile centralei industriale, ra
porturile sale cu întreprinderile 
care o alcătuiesc, cu organele cen
trale. în acest scop, să fie studiată 
în profunzime experienţa fiecărei 
întreprinderi din cadrul centralei, 
sistemul de organizare a unor mari 
unităţi din ţările socialiste, din 
alte ţări, să se folosească larg 
contribuţia cadrelor de specialita
te. Concluziile acestui studiu, su
puse analizei forurilor competente 
va constitui o contribuţie la clari
ficarea cit mai deplină a compe
tenţelor, modului de a acţiona al

centralelor industriale şi al uzi
nelor aparţinătoare.

Tovarăşul Nicolae Ceauşescu şi-a 
exprimat convingerea că valorifi- 
cînd experienţa dobîndită, condiţi
ile de care dispun, uzinele vizita
te vor fi la înălţimea sarcinilor 
sporite ce le revin în noua etapă 
de dezvoltare a industriei construc
ţiilor de maşini, că produsele lor 
vor satisface cerinţele economiei 
naţionale, vor corespunde exigen
ţelor beneficiarilor din ţară şi din 
străinătate.

înainte de a părăsi uzina, oaspe
ţii au asistat la o demonstraţie 
tehnică cu ultimele tipuri de trac
toare introduse în fabricaţia de 
serie.

Tricotajele — produse «ie renume 
ale iili is fd s l din Braşov

După cele două mari uzine ale 
industriei constructoare de maşini, 
tovarăşul Nicolae Ceauşescu, îm
preună cu soţia, fac o vizită la 
Fabrica de tricotaje, unitate mo
dernă a industriei uşoare, ale că
rei produse sínt apreciate atît în 
ţară cît şi peste hotare în mod 
deosebit pentru buna lor calitate 
şi pentru varietatea modelelor.

Conduşi de ing. Maria Datcu, 
directoarea fabricii, şi ing. şef Ma
ria Georgescu, 'oaspeţii vizitează 
cîteva din principalele sectoare de 
producţie. Gazdele informează că 
fabrica realizează o producţie a- 
nuală de 3 milioane bucăţi trico
taje ântr-o mare varietate de mo
dele, că 30 la sută din producţie 
este solicitată de. export. In sec
ţiile de bobinat, tricotaje şi con
fecţii, pretutindeni secretarul ge
neral al partidului a fost primit 
cu multă căldură de muncitoare. 
Tovarăşul Nicolae Ceauşescu stă 
de vorbă cu harnicele lucrătoare 
din secţia confecţii. Elisabeta 
Trimbiţaşu, una din cele mai bu
ne muncitoare ale secţiei oferă 
flori oaspeţilor şi le urează bun 
venit în mijlocul colectivului fa
bricii. Secretarul general al par
tidului îi recomandă să împărtă
şească tinerelor muncitoare boga
ta sa experienţă, să contribuie ast
fel la ridicarea productivităţii în
tregii secţii.

în timpul vizitei, tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu, şi soţia, apre
ciază buna calitate a tricotajelor, 
diversitatea modelelor care pot sa
tisface exigenţele cumpărătorilor, 
recomandă să se persevereze pe 
această linie, sa ţină pasul cu e- 
voluţia cerinţelor beneficiarilor, a- 
tît din ţară, cît şi de peste ho
tare.

Tovarăşul Nicolae Ceauşescu 
are apoi o întîlnire cu colectivul 
de conducere al fabricii, discută 
despre primele rezultate obţinute 
de această întreprindere.

In încheierea vizitei, tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu, şi soţia, asistă 
la prezentarea noilor modele rea
lizate aici. Se apreciază din nou 
linia modernă, sobrietatea contex

turilor şi culorilor, calitatea supe
rioară a produselor.

După vizitarea Fabricii de tri
cotaje din Braşov, oaspeţii se în
dreaptă spre complexul turistic de 
la Poiana Braşov. Aici le sínt pre
zentate de către inginerul Mircea 
Suman, directorul D.S.A.P.C.- 
Braşov, proiectele de dezvoltare a 
acestei staţiuni turistice.

Tovarăşul Nicolae Ceauşescu re
comandă ca în elaborarea planuri
lor de dezvoltare să se aibă în ve
dere perspectivele turistice, să se 
valorifice cît mai bine condiţiile 
naturale deosebite, pentru ca in 
scurt timp Poiana Braşov să devi
nă o staţiune de nivel european. 
Secretarul general al Partidului a 
insistat asupra necesităţii încadră
rii activităţii turistice din judeţ în 
concepţia unitară a dezvoltării tu
rismului pe întreaga ţară.

Locuitorii Braşovului au făcut 
oaspeţilor o călduroasă primire o- 
vaţionînd pentru politica marxist- 
leninistă a partidului şi statului 
nostru, pentru Partidul Comunist 
Român, pentru Comitetul Central, 
pentru secretarul general al Parti
dului, tovarăşul Nicolae Ceauşescu. 
Oamenii muncii din oraşul Braşov 
şi-au exprimat hotărîrea de a ur
ma neabătut politica partidului, 
consacrată înfloririi patriei, cauzei 
socialismului şi păcii.

Vizita în unităţile economice din 
oraşul Braşov a tovarăşului Nicolae 
Ceauşescu a reprezentat un prilej 
de dezbatere aprofundată a proble
melor economice locale, un stimu
lent puternic pentru mobilizarea 
energiilor creatoare ale oamenilor 
muncii din întreprinderile munici
piului în vederea îndeplinirii pla
nului de stat pe anul în curs şi a 
sarcinilor întregului cincinal, a 
transpunerii în viaţă a măreţului 
program de dezvoltare multilatera
lă a societăţii socialiste, adoptat de 
Congresul al X-lea al partidului.

Reportaj realizat de: 
GHEORGHE SECÚIU, NICOLAE 
DRAGOS, MIRCEA IONESCU, 
NICOLAE MOCANU, TRAIAN 
CATINCESCU

Noi blocuri în unul din cartierele municipiului Mediaş

MASURI M A I EFICIENTE
(Urmare din pag. I) * 1 * * * * &

tre o serie de unităţi industriale. 
Totalul acestora depăşeşte cifra de
1 700 cu valori ce se apropie de
200 milioane lei. Iată, deci, că ne- 
realizarea ritmică a planului de 
producţie, deficienţele în aprovi
zionare, atacarea cu întîrziere a 
unor comenzi a atras după sine
o situaţie de loc lăudabilă. Din 
această cauză multe obiective de 
investiţii au suferit, producţia al
tor unităţi a fost dereglată (cazul 
colaborărilor), sau a fost afectat 
nefavorabil fondul pieţii sau ex
portul. De pildă cele 188 contrac
te nerealizate de uzina „Indepen
denţa" Sibiu au lipsit anumite

şantiere din ţară de utilaje ce va
lorează peste 5 milioane lei (din 
totalul de 13 milioane lei valoa
rea contractelor nerealizate), uzi
na „Balanţa“ se prezintă la 31 oc
tombrie cu 62 contracte nereali
zate, toate afectînd planurile de 
investiţii ale altor întreprinderi. 
Un număr mare de contracte neo
norate există şi la I.F. Sibiu (205), 
„Vitrometan" (311), „Emailul ro
şu" (278), Fabrica de şuruburi 
(320) etc.

Trebuie înţeles că, acum, în 
ceasul al 12-lea, comitetele de di
recţie din întreprinderi, conduceri
le combinatelor industriale vor 
trebui să facă totul pentru a se 
achita de obligaţiile contractuale,

care în bună parte 
prestigiul unităţilor

Magazinul „Cristal“ din municipiul 
gamă variată de produse din sticlă,

Mediaş oferă, printre altele, o 
realizate de fabrica „Vitrometan“

obligaţii de 
depinde şi 
respective.

Un indicator care oglindeşte 
pulsul activităţii economice şi fi
nanciare a întreprinderilor este pro
ducţia marfă vîndută şi încasată. 
Centralizarea realizărilor la nivel 
de judeţ arată îndeplinirea planu
lui la acest indicator în propor
ţie de 102,1 la sută. O serie de 
întreprinderi au depus eforturi 
susţinute pentru realizarea unei 
producţii ritmice şi o livrare rit
mică, ajungînd să se încadreze în 
sarcinile planificate sau, acolo un
de au existat condiţii, să le depă
şească. Este cazul unităţilor de 
exploatare si extracţie gaz metan 
(105,2 la sută), U.P.A.S. (103,4 la 
sută), U.C.M. Copşa Mică (105,5 
la sută), Fabrica de geamuri 
(108,3 la sută), Victoria (124,8 la 
sută), etc.

Ceea ce trebuie scos în evidenţă 
şi cu această ocazie este, însă, 
faptul că şi aici au fost împinse 
valori de plan mai mari în ulti
ma parte a anului. Cu toate că 
faţă de plan s-a realizat o depă
şire de aproape 200 milioane lei, 
repartizînd matematic sarcinile pe 
luni, rezultă că ar mai fi fost 
necesare încă 160 milioane lei. Nu 
mai înşirăm întreprinderile care 
şi-au planificat mai puţin în lu
nile ce s-au scurs, deoarece le-am 
repeta pe acelea care şi la pro
ducţia globală au prezentat ace
leaşi carenţe.

Este pentru oricine cunoscut că 
întregul nostru popor, însufleţit de 
măreţele sarcini trasate de Con
gresul al X-lea al partidului, dă 
bătălia pe toate fronturile pentru 
realizări cît mai multe, cît mai 
bune şi în condiţii de eficienţă 
tot mai ridicată. In această efer
vescenţă vor trebui să se înscrie 
şi mai mult toate întreprinderile 
'din judeţul nostru. In aceste două 
luni care ne mai despart de sfîr- 
şitul anului, unităţile care pre
zintă rămîneri în urmă vor trebui 
să-şi sporească eforturile pentru 
a se încadra în sarcinile şi anga
jamentele asumate, pentru depăşi
rea substanţială a indicatorilor de 
plan.

Cum sín t pregătite condiţiile pentru producţia zootehnică?
Apropierea tot mai insistentă a iernii impune urgentarea repa

rării grajdurilor şi saivanelor, terminarea grabnică a obiectivelor 
de construcţii începute, asigurarea unor condiţii cît mai bune pen
tru cazarea animalelor. Toate acestea, alături de furajarea raţio
nală a şeptelului şi aplicarea măsurilor sanitaro-veterinare, pun 
bazele realizării producţiilor animaliere planificate, contribuie 
la ridicarea eficienţei economice a activităţii desfăşurate în sec
torul zootehnic, deziderat major al tuturor acţiunilor întreprinse 
în unităţile socialiste.

în muite cooperative agricole, lucrătorii din brigăzile zootehnice 
desfăşoară o activitate susţinută şi în această direcţie. Nu aceste 
fenomene vor face însă, obiectul atenţiei noastre, ci unele defi
ciente ale activităţii unor brigăzi zootehnice, faţă de care orga
nizaţiile de partid, consiliile de conducere trebuie să manifeste un 
spirit mai activ de combatere, înlăturarea acestor lipsuri condi- 
ţionînd, în cea mai mare măsură, îndeplinirea sarcinilor anuale 
de producţie şi asigurarea unei demarări bune pentru realizarea 
producţiei zootehnice a anului viitor.

„Avem condiţii bune pentru ca
zarea întregului şeptel, ne spune 
tovarăşul Ion Liulea, preşedintele 
cooperativei agricole din Săcădate. 
La noi totul e-n regulă!“ Un scurt 
raid întreprins împreună cu pre
şedintele prin sectorul zootehnic 
al unităţii ne-a convins că totul 
e-n regulă dacă „totul" se rezumă 
la cuvinte! Saivanul planificat a 
fi dat în folosinţă în anul acesta 
se află „în lucru": s-a ridicat sche
lăria, urmează doar... să se_ con
struiască saivanul! Pe „şantierul“ 
acestuia, doi sau trei oameni mu- 
tau leaţurile dintr-o parte în al
ta. „Avem mare lipsă de oameni" 
— se plînge, explicativ, preşedin
tele. Pe uliţele satului şi la fostul 
sediu al cooperativei agricole zeci 
de oameni pierd timpul. La graj
durile de bovine, ţiglele de pe: a- 
coperişuri sínt aranjate într-o „dis
continuitate" neartistică — opera 
ultimului vînt mai puternic ce-a 
trecut pe-aici acum aproape o săp
tămână. Ţiglele sparte, murdăria 
din grajduri, geamurile deteriora
te, prin care suflă vîntul toamnei

■— toate acestea nu l-au împiedi
cat pe brigadierul zootehnic To
ma Tăvală din exercitarea funcţiei 
sale ad-hoc, lăudabilă de altfel: 
achizitor de oi pentru cooperativa 
agricolă! Au fost, astfel, încălcate 
atribuţiile comisiei de cumpărări, 
în timp ce sarcinile brigadierului 
zootehnic au rămas descoperite. 
La sediul cooperativei preşedintele 
ne spunea că un saivan deterio
rat, construit în 1950, nu va mai 
fi folosit. Ne convingem şi noi că 
această epavă de construcţie nu 
poate asigura condiţii optime pen
tru cazarea animalelor, dar acolo, 
la faţa locului acelaşi preşedinte 
ne spune că totuşi în fostul sai
van vor fi cazate şi în această iar
nă 500 oi. „Vom mai repara pe
reţii pe ici, pe colo, vom mai as
tupa ferestrele, ne spune. Ce alta 
să facem?“ E greu de dat un răs
puns după o asemenea „întorsătu
ră" a discuţiei. Nu l-am mai în
trebat pe tovarăşul Ion Liulea cum 
explică existenţa acelui strat de 
aproape un metru de gunoi în 
fostul saivan.

în aceeaşi cooperativă, în boxele 
pentru porcine, podinele sínt de
teriorate ca după un cutremur. 
Cred că există, realmente, peri
colul ca unii purcei să fie daţi 
dispăruţi: pot intra sub scînduri 
prin galeriile încăpătoare pe care 
singuri şi le-au săpat sub privirile 
brigadierului zootehnic. Şi dacă la 
aceste imagini mai adăugăm lipsa 
oricărui sistem de colectare şi de
cantare a mustului de grajd, atît 
la bovine, cît şi la porcine, ajun
gem la concluzia că num*i o ana
lizare severă a măsurilor între
prinse pentru intrarea în iarnă a 
şeptelului ar putea permite con
siliului de conducere de la Săcă
date să redreseze o situaţie care 
nu-i face cinste.

Medicul veterinar Constantin 
Dobrotă, de la cooperativa agrico
lă din Avrig, explică procentul ri
dicat al mortalităţilor la ovine (fa
ţă de efectivul actual, ovinele în
registrate la acest capitol repre
zintă peste 58 la sută!) prin caza
rea necorespunzătoare a animale
lor în iama trecută. Peste 900 de 
oi ţigăi au dormit sub cerul de 
gheaţă al iernii, între grajduri, loc 
ce favorizează formarea curenţilor 
de aer, atît de dăunători pentru 
ovine. Se pare căi pentru iarna ce 
vine cazarea ovinelor va fi asigu
rată: saivanul construit în această 
vară este acoperit, mai necesită 
numai instalarea ferestrelor şi u- 
şilor. La Avrig, însă, anul acesta 
grajdurile pentru bovine sínt 
„restante": sticla multor ferestre 
este spartă, coamele acoperişurilor 
sínt aruncate de vînt, uşile abia 
se mai ţin în balamale. La briga
da zootehnică din Bradu ieslele 
sínt deteriorate, astfel că furaja
rea animalelor cu concentrate este 
imposibilă. „Nu avem material 
lemnos“ — explică brigadierul

zootehnic Vasile Cernea. Dacă se 
mai* are în vedere şi faptul că toa
te spaţiile de cazare a animalelor 
nu sínt încă dezinfectate, iar in
ginerul zootehnist este... medic ve
terinar, nu este prea greu să a- 
jungem la concluzia că este nece
sar un efort deosebit din partea 
consiliului de conducere (preşedin
te Gheorghe Mihăilă) pentru a asi
gura condiţii optime de cazare a 
animalelor pentru iarnă: va tre
bui să se execute în cîteva zile 
ceea ce nu s-a făcut în zece luni...

&
Mieii priveau cerul prin acoperiş.
Aşa a fost situaţia anul trecut 

la Bruiu. Şi nici anul acesta nu 
sínt alte perspective. Inginera 
agronom Maria Király, pe post de 
zootehnist (!) ne relata că 600 din 
cele 2 426 ovine nu vor avea a- 
sigurată cazarea pentru iarnă, din 
cauză că un saivan, „construit" 
cu doi ani în urmă, nu este nici 
acum acoperit. Intre timp, o bună 
parte din materialul de construc
ţie a... dispărut. în sectorul avicol 
s-au înregistrat 2 171 găini la ru
brica „mortalităţi". Medicul vete
rinar Adleff Dieter afirmă că tot 
cazarea necorespunzătoare a păsă
rilor a generat această situaţie. 
Puii de găină, din rase de mare 
producţie Leghorn şi Rode Island, 
înghesuiţi cîte 150—200 pe metru 
pătrat, într-o încăpere cu totul ne
corespunzătoare, au fost sensibi
lizaţi excesiv, fenomen ce a fa
vorizat grefarea leucozei aviare. 
Această boală a secerat în acest 
an la Bruiu acel mare număr de 
păsări. Cel puţin aceasta este ex
plicaţia pe care cei doi specialişti 
în zootehnie de la Brutu o dau u- 
nei stări de lucruri cu totul nesa
tisfăcătoare în privinţa eficienţei 
activităţii lor. Nici la grajdurile 
pentru bovine cooperatorii din Bru
iu nu sínt „la zi“ cu reparaţiile şi

amenajările: grajdul construit anul 
acesta (de fapt, jumătatea de 
grajd!) are numai aleea de furaje 
terminată! Podinele, tavanul, ie
slele— sínt obiective... de viitor! 
Aceste întîrzieri pun în pericol 
realizarea producţiei animaliere 
planificate, ceea ce trebuie să 
constituie un serios prilej de alar
mare pentru consiliul de condu
cere (preşedinte Moise Costea).

#
„Credeam că vom fi absolviţi de 

realizarea efectivelor planificate".
Aceasta este singura explicaţie 

dată de inginerul zootehnist Hel
muth Laurenţiu, de la cooperati
va agricolă din Agnita, pentru 
inexistenţa spaţiilor de cazare a ce
lor aproape 2 000 oi — proprietate 
a unităţii. Aici s-au înregistrat, pe 
primele 10 luni ale anului, 402 oi 
moarte. „Bronhopneumonia şi dic- 
tiocaloza au făcut ravagii prin 
şeptel" — explică în continuare 
inginerul Helmuth Laurenţiu. 
Nici nu se putea altfel, din mo
ment ce oile au fost cazate toată 
iarna sub cerul liber. Şi mai în
grijorător e faptul că nici anul a- 
cesta nu sínt alte posibilităţi de

cazare. Dovedind o totală nepă
sare faţă de realizarea producţiei 
animaliere, consiliul de conducere 
de la Agnita (preşedinte Cornel 
Radu) nu şi-a prevăzut în acest 
an construirea saivanului atît de 
necesar, considerînd că „e mai ren
tabil să nu investeşti bani în con
strucţii". Despre „rentabilitatea“ a- 
ceasta vorbesc mortalităţile înre
gistrate, producţiile mici de lină 
şi de lapte de oaie realizate şi, 
în ultimă instanţă, estimarea unei 
nerealizări de 200 000 lei la veni
turile anuale planificate din sec
torul zootehnic. Brigadierul zoo
tehnic Michael Stirner consideră 
că grajdul de bovine oferă con
diţii bune de cazare a animalelor, 
deşi multe geamuri sínt sparte, 
iar sistemul de aerisire este... com
plet lipsă. Pentru bovine, există un 
spaţiu de cazare asigurat de nu
mai 800 vaci şi viţei, în timp ce 
efectivul estimat că va intra în 
iarnă atinge 850 animale. Cum 
poate fi calificată o asemenea si
tuaţie despre care (probabil) ştie 
şi Comitetul orăşenesc de partid 
şi pentru redresarea căreia nu s-a 
luat nici o măsură?

Lipsurile semnalate trebuie să constituie un semnal de alarmă 
pentru toate cooperativele agricole în care există întîrzieri în pre
gătirea adăposturilor pentru iemarea animalelor. Organizaţiile de 
bază au îndatorirea să sprijine mai eficient consiliile de conducere 
în această perioadă pentru urgentarea reparaţiilor grajdurilor, a 
amenajărilor interioare. Comitetele comunale de partid, consiliile 
populare comunale trebuie să concentreze toate forţele de muncă 
pentru executarea acestor lucrări, precum şi pentru amenajarea 
unor căi de acces către sectorul zootehnic, cunoscut fiind faptul 
că sezonul ploios creează condiţii deosebit de grele pentru buna 
desfăşurare a procesului de producţie. în faţa lucrărilor edilitaro- 
gospodăreşti trebuie să primeze problemele stringente ale produc
ţiei, printre care asigurarea unei cazări optime pentru şeptel, crea
rea condiţiilor bune pentru activitatea din sectoarele zootehnice 
sínt de primă importanţă.

GH. GRADINARU
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INDIA: Criza din con
ducerea partidului 
de g u vern ăm în t  
continuă să

Delhi 5 (Agerpres). — Criza din 
sinul conducerii Partidului de gu
vernământ — Congresul naţional 
indian continuă să se agraveze. 
Potrivit opiniilor exprimate de a- 
genţia Press Trust of India, noua 
fază a încleştării din cadrul'par
tidului a fost marcată de schim
bul de scrisori dintre preşedintele 
partidului, Nidjalingappa, şi pri
mul ministru, Indira Gandhi, ín 
care sínt conţinute acuzaţii reci
proce asupra încălcării statutului 
partidului.

In urma situaţiei create, preşe
dintele partidului încearcă să re
cruteze adepţi în campania care 
vizează înlăturarea* primului mi
nistru Indira Gandhi din postul 
său, remarcă săptămînalul „Sfa- 
radja“, care apare la Madras. Re- 
vista citată relevă că aripa de 
dreapta a conducerii partidului în
cearcă prin actuala ofensivă să-şi 
asigure controlul asupra organelor 
guvernamentale ale ţării.

Revista indiană nu exclude po
sibilitatea ca, în urma situaţiei 
create. Indira Gandhi să ceară di
zolvarea Parlamentului central al 
ţării şi organizarea unor alegeri 
generale înainte de termen. Aripa 
de dreapta încearcă să-şi asigure 
majoritatea în fracţiunea parla
mentară a Congresului naţional in
dian ceea ce i-ar permite să in
staureze un guvern care să co
respundă intereselor acestei gru
pări. Tocmai în contextul acestor 
intenţii trebuie api-eciată declara
ţia fostului vicepremier şi mi
nistru al finanţelor, M. Desai, ca
re a afirmat că preşedintele par
tidului ar putea „să adopte orice 
măsuri disciplinare faţă de Indi
ra Gandhi şi adepţii ei“. O aseme
nea încercare, după cum relevă 
presa indiană, va fi întreprinsă 
in cadrul Comitetului de lucru al 
Congresului naţional indian, a că
rui şedinţă a fost programată pen
tru 13 noiembrie.

Nu este pentru prima dată cînd 
aripa de dreapta a Partidului Con
gresului încearcă să califice acti
vitatea primului ministru şi a 
adepţilor săi drept „antipartinică“. 
După cum se ştie, la şedinţa din 
25 august a Comitetului de lucrii 
al partidului, această grupare a 
încercat să strecoare o rezoluţie 
prin care Indira Gandhi şi o se
rie de alţi lideri ai Partidului Con
gresului, cunoscuţi pentru spriji
nul acordat lui Venkata Giri la 
alegerile prezidenţiale, şi nu can
didatului oficial al Congresului, 
S. Reddy, exponent al forţelor de 
dreapta, ar fi trebuit să fie ex
cluşi din partid. Campania declan
şată în întreaga ţară în sprijinul 
politicii promovate de Indira Gan
dhi, aprobarea de care s-a bucu
rat poziţia sa din partea a nume
roşi reprezentanţi ai partidului, a 
permis preîntîmpinarea unei scin
dări a conducerii acestei forma
ţiuni de guvernămînt din India.

se agraveze
Totodată, la această şedinţă a in
tervenit o înţelegere în ceea ce 
priveşte evitarea pe viitor a unor 
atacuri reciproce în cadrul condu
cerii partidului, înţelegere care a 
fost calificată de observatorii po
litici drept un armistiţiu tempo
rar. Această apreciere a fost con
firmată de recentele evenimente, 
care atestă intenţia exprimată fă
ţiş a aripii de dreapta a conduce
rii partidului, exponentă a intere
selor marilor industrii, finanţelor 
şi latifundiarilor, de a lansa o 
ofensivă împotriva Indirei Gandhi 
îi a partizanilor săi. Observatorii 
atenţi ai vieţii politice indiene re
levă însă că primul ministru de
ţine o majoritate considerabilă în 
cadrul fracţiunii parlamentare a 
Congresului naţional indian şi de 
partea sa se află numeroşi mem
bri ai Comitetului de lucru, forul 
executiv al partidului. De aseme
nea, măsurile adoptate de noul 
guvern, printre care naţionalizarea 
principalelor bănci particulare, au 
fost de natură să determine o creş
tere a prestigiului politicii pro
movate de primul ministru Indira 
Gandhi şi o accentuare a sprijinu
lui acordat de numeroase organi
zaţii democratice din ţară. Acest 
lucru este atestat şi de faptul că 
în ziua în care preşedintele parti
dului a convocat o reuniune a Co
mitetului de lucru pentru a cri
tica poziţia primului ministru, în 
faţa cartierului general al parti
dului a avut loc o puternică de
monstraţie în sprijinul guvernului 
Indira Gandhi.

L u c r ă r i l e  C o n s i l i u l u i  F . A . 0.
Roma 5 — Corespondentul A- 

gerpres, N. Puicea, transmite: La 
sediul Organizaţiei Naţiunilor U- 
nite pentru alimentaţie şi agricul
tură (F.A.O.) se desfăşoară lucră
rile consiliului în cadrul cărora 
se analizează, în principal, orien
tarea şi strategia organizaţiei în 
problemele alimentaţiei şi agricul
turii mondiale, programul său de 
activitate pe următorii doi ani, 
precum şi rapoartele unor comitete 
în vederea conferinţei F.A.O., ce 
se va deschide la 8 noiembrie. 
Participă delegaţii din cele 34 de 
ţări membre ale consiliului. Ţara 
noastră este reprezentată de o de
legaţie condusă de lacob Ionaşcu, 
ambasadorul român la Roma. In
tervenind în discuţiile pe margi
nea programului de activitate, am
basadorul lacob Ionaşcu a subli

niat necesitatea intensificării ac
ţiunilor F.A.O. şi sporirii eficien
ţei lor în dezvoltarea agriculturii 
mondiale, concentrîndu-se în acest 
scop şi mijloacele financiare nece
sare.

Participînd la discuţiile referi
toare la relaţiile F.A.O. cu alte 
organizaţii economice internaţio
nale, delegatul român, Eugen 
Euciuman, secretarul Comitetului 
Naţional Român pentru F.A.O., a 
sprijinit acordul intervenit între 
F.A.O. şi O.N.U.D.I. (Organizaţia 
Naţiunilor Unite pentru dezvoltare 
industrială), menţionînd că agri
cultura şi industria trebuie să evo
lueze armonios în procesul gene
ral de dezvoltare economică a ţă
rilor membre ale organizaţiei.

Lucrările Consiliului F.A.O. con
tinuă.

CEYLON, Tineri iniţiindu-se în lucrări de tehnică a metalelor într-o 
şcoală tehnică din Ceylon

V ie tn a m u l de - . . I

regiunea platourilor centrale
Saigon 5 (Agerpres). — Regiu

nea platourilor centrale din Viet
namul de sud a fost în ultimele 
24 de ore scena unor lupte grele 
între forţele patriotice şi trupele 
americano-saigoneze. Luptele s-au 
desfăşurat în apropierea taberei 
militare speciale americano-saigo
neze de la Duc Lap. Instalaţiile 
militare de aici sínt amplasate la 
40 kilometri nord-est de tabăra a- 
mericano-saigoneză de la Bu 
Prang, în aceeaşi zonă în care, cu 
numai două zile în urmă, au fost 
evacuate sub presiunea forţelor 
patriotice trei poziţii întărite de 
artilerie ale trupelor intervenţio- 
niste.

Tot în ultimele 24 de ore, un 
convoi militar american a căzut 
într-o ambuscadă organizată de 
patrioţi, pe şoseaua ce leagă ora
şele Pleiku şi Kontum.

In cursul nopţii de marţi spre 
miercuri, forţele Guvernului Re
voluţionar Provizoriu al. Republi
cii Vietnamului de sud au declan
şat 12 bombardamente de artile
rie asupra unor poziţii fortificate 
americano-saigoneze.

In acelaşi timp, bombardierele 
gigantice americane de tip „13-52“ 
au efectuat mai multe raiduri, 
lansînd peste 1 000 tone de bom
be, mai ales în provinciile Binh 
Long şi Phuoc Long.

COORDONATE UNIVERSALE
© LA BORDEAUX A AVUT

LOC Conferinţa europeană a Co
mitetului internaţional de coordo
nare pentru iniţierea în ştiinţă şi 
dezvoltarea activităţii ştiinţifice ex- 
traşcolare (C.I.C.), organism negu- 
vemamental afiliat la U.N.E.S.C.O. 
La conferinţă a participat şi o de
legaţie a Consiliului Naţional al 
Organizaţiei Pionierilor din Ro
mânia, condusă de Iulie Furo, vi
cepreşedinte al Consiliului acestei 
organizaţii.

»  REUNIUNEA PRIMILOR 
MINIŞTRI AI ŢARILOR NORDI
CE, care a avut loc la Stockholm, 
s-a încheiat. Timp de două zile, 
şefii guvernelor Danemarcei, Is- 
landei, Norvegiei, Finlandei şi 
Suediei, precum şi conducătorii u- 
nor organisme ale Consiliului Nor
dic, au examinat planul constituirii 
Uniunii Economice Nordice — 
„Nordek“. Potrivit comunicatului 
publicat după reuniune, partici
panţii nu au putut soluţiona toate 
problemele legate de constituirea 
acestei uniuni. Ei au adoptat ho- 
tărîrea de a lua iar în discuţie pro

blemele nesoluţionate la o nouă 
întîlnire convocată pentru 25 şi 26 
noiembrie la Oslo.

«I NOILE OFICIALITĂŢI SO
MALEZE, care au preluat puterea 
în urma loviturii de stat de la 21 
octombrie, au asigurat Etiopia că 
intenţionează să menţină relaţiile 
de bună vecinătate cu ea — infor
mează cercuri diplomatice de la 
Addis Abeba citate de agenţia 
Reuter. De asemenea, precizează 
Reuter, asigurări similare pare să 
fi primit' Kenya. In legătură cu 
aceasta, se menţionează că în tre
cut Somalia a avut o serie de di
vergenţe teritoriale cu Etiopia şi 
Kenya.

@ LA SEUL A FOST EXECU
TAT MARŢI KWON JAI IIYOK,
condamnat la moarte în luna mai 
a acestui an de aşa-zisa Curte su
premă sud-coreeană, relatează a- 
genţia France Presse. Kwon Jai 
Hyok a fost acuzat că a organizat 
acţiuni împotriva regimului dicta
torial sud-coreean al lui Pak Cijan 
Hi.

#  PRIMUL MINISTRU AL 
MARII BRITANII, HAROLD WIL
SON, va vizita luna viitoare Sta
tele Unite pentru a avea o serie 
de convorbiri cu preşedintele Ri
chard Nixon, au declarat surse 
diplomatice din Londra. Ştirea a 
fost confirmată şi de către cercuri 
ale Casei Albe, citate de agenţia 
U.P.I.

© MIŞCAREA GREVISTA, 
DECLANŞATĂ JOIA TRECUTA 
ÎN ASTURIA de minerii bazinu
lui carbonifer Nalon, continuă să 
se extindă. Peste 3 000 de mineri 
spanioli se află în prezent în gre
vă. Aceştia au pornit acţiunea lor 
revendicativă în semn de solida
ritate cu muncitorii de la minele 
„Sorriego“ şi „Entrego“, care a- 
parţin marii companii „Hunosa“, 
concediaţi recent în urma deciziei 
luată de conducerea societăţii de 
a închide mai multe mine.

Reevaluarea mărcii vest-germane 
şi efectele ei asupra agriculturii

Bonn 5. — Corespondentul A- 
gerpres, M. Moarcăş, transmite: 
Reevaluarea mărcii. vest-germane 
începe să aibă efecte negative a- 
supra agriculturii R.F. a Germa
niei, dată fiind scăderea veniturilor 
obţinute în acest sector în urma 
schimbării parităţii monedei. Pen
tru a înlătura aceste consecinţe, 
Consiliul ministerial al Pieţei co
mune a adoptat, după cum se ştie, 
o serie de măsuri provizorii pe 
o durată de şase săptămîni care 
îngăduie Bonn-ului să aplice taxe 
protecţioniste la importurile de 
produse agricole din ţările mem
bre ale C.E.E. în acest timp, R.F. 
a Germaniei va rămîne practic în 
afara Pieţei comune agrare.

Ministrul agriculturii, Josef Ertl, 
a făcut cunoscut că . departamen
tul său a prezentat guvernului fe
deral un proiect privind înlătura
rea efectelor negative asupra agri
culturii ale reevaluării mărcii. El 
a precizat că este vorba de o re
zolvare care să includă o nouă 
reglementare a impozitelor pentru 
veniturile realizate din agricultu
ră, acoperirea unei părţi din pier
deri prin subvenţii directe din 
fondul agrar de la Bruxelles şi 
compensaţii din bugetul federal. 
Astfel, recomandările făcute cu 
cîtva timp în urmă de către ex
perţi au fost sintetizate într-o so
luţie globală de compromis.

în legătură cu instabilitatea 
preţurilor agrare în C.E.E., ziarul 
vest-german „Die Welt“ îşi expri
mă părerea că „schimbarea pari
tăţii monedelor în Piaţa comună 
nu este exclusă pe viitor, ceea ce 
ar trebui să determine guvernul 
federal ca în acest timp să ceară 
schimbarea sistemului finanţării 
politicii agrare în Piaţa comună“.

Partizanii integrării economice 
vest-europene au crezut că prin 
fixarea unor preţuri comune la 
produsele agrare vor determina şi 
politica conjuncturală şi pe cea 
valutară a „celor şase“ în sensul 
„armonizării“ lor. Éi însă au „ui
tat“ că statele membre ale C.E.E. 
continuă să elaboreze, fiecare în 
parte, politica financiară şi agra
ră pe plan naţional. Aceasta a ie
şit în evidenţă cu prilejul deva
lorizării francului francez şi reeva
luării mărcii vest-germane, măsuri 
cu caracter naţional care au răs
turnat mecanismul agrar al Pieţei 
comune şi, implicit, a pus în cau
ză existenţa „dolarului verde“, mo
nedă fictivă de calcul în care sínt 
exprimate preţurile la produsele 
agricole. De aceea, pare întru to
tul justificată afirmaţia ziarului 
„Die Welt“ care scrie că „noi toţi 
(contribuabilii şi agricultorii) tre
buie să plătim daunele pentru fap
tul că ne-am lăsat antrenaţi în 
sistemul „dolarului verde“.

ALEGERI PARTIALE ÎN S.U.A.
New York 5 (Agerpres). —■ In 

patru mari oraşe •— New York, 
Detroit, Cleveland, Pittsburgh şi 
în două state ale S.U.A.. — New 
Jersey şi Virginia — s-au desfă
şurat marţi alegeri pentru postu
rile de primari şi guvernatori. 
Scrutinul care a suscitat un inte
res deosebit a avut loc la New 
York, cel mai mare oraş din 
S.U.A., unde primarul actual, 
John Lindsay, a reuşit să obţină 
un nou mandat pe perioada de 
patru ani, întrecînd net pe con
servatorii Mario Procaccino (din 
partea partidului democrat) şi 
John Marchi (reprezentant al par-
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Moment preelectoral mexican
Luna aceasta Mexicul, una 

din puţinele ţări latino-ameri- 
cane care se bucură de o stabi
litate politică remarcabilă într- 
un continent în care majorita
tea statelor au cunoscut în me

die 40 de lovituri militare în 
mai puţin de patru decenii, va 
trăi un moment preelectoral im
portant: desemnarea candidatu
lui Partidului revoluţionar in
stituţional de guvernămînt 
(P.R.I.) la alegerile prezidenţi
ale din 1970. Cu toate că pînă 
la alegeri au mai rămas nouă 
luni, importanţa evenimentului 
pentru viaţa politică mexicană 
este cu atît mai evidentă, cucît 
candidaţii acestui partid nu au 
pierdut în ultimii 41 de ani nici 
un scrutin prezidenţial.

Săptămîna trecută, conduce
rea partidului a propus drept 
viitor candidat pe actualul mi
nistru de interne, Luis Echeve- 
rria Alvarez, a cărui numire o- 
ficială va avea loc în cursul 

conferinţei naţionale a P.R.I.
Prin numirea lui Echeverria, 

s-a avut în vedere găsirea unui 
fidel continuator al politicii 
P.R.I., dar şi a unui om de ini
ţiativă, care să aplice mai de
parte programele de reforme e- 
conomice menite a da un nou 
impuls dezvoltării ţării. In acest 
fel se speră să se contracareze 
criticile opoziţiei, care reproşea

ză P.R.I. neputinţa soluţionării 
unor probleme economice, între 
care decalajul existent între o 
agricultură subdezvoltată şi o 
industrie în plin progres.

Fidel tradiţiei, Echeverria a 
ţinut, imediat după numirea sa, 
să definească liniile mari ale 
politicii sale viitoare, promiţîncl 
în acelaşi timp „să continue o- 
pera predecesorului său“.

Una din promisiunile sale a 
vizat, firesc pentru profilul ac-

COMENTARIU
tual al economiei mexicane, 
sectorul agrar, unde sínt con
centraţi peste jumătate din cei 
47 milioane locuitori ui Mexi
cului, şi care este departe de a 
cunoaşte prosperitatea făgădui
tă. El a reluat, de altfel, promi
siunile făcute de actualul pre
şedinte, care, în discursul pri
vind „starea Uniunii“, sublinia 
că problema cea mai gravă ce 
confruntă ţara este cea a sec
torului agricol unde se menţine 
anacronismul unor relaţii de 
mult dispărute. La rîndul său, 
viitorul preşedinte a ţinut să 
sublinieze că „cu preţul a nu
meroase sacrificii s-a reuşit să

se depăşească prima etapă a re
formei agrare. Dar, distribuţia 
pămîntului fiind practic realiza
tă, trebuie ca în prezent să a- 
tacăm Organizarea sectorului 
agricol. Ţăranii, care reprezintă 
jumătate din populaţia totală a 
ţării, sínt fără îndoială cei mai 
defavorizaţi. Or, pentru cele 
mai elementare raţiuni de drep

tate este necesar să le dăm po
sibilitatea să ridice în mod cali
tativ şi cantitativ producţia lor, 
pentru ca ei să se poată integra 
în întregime vieţii naţionalei.

In sfîrşit, Echeverria a anun
ţat că va căuta să găsească mo
dalitatea unui dialog cu studen
ţimea mexicană, nemulţumită 
în prezent de actualul sistem de 
organizare a învăţămîntului, fe
nomen a cărui adinei me a fost 
evidenţiată cu prilejul demon
straţiilor de anul trecut cînd 
poliţia a intervenit împuşcînd 
33 de persoane si rănind alte 
500.

Pornind de la aceste elemen
te, observatorii vieţii politice 
mexicane consideră că viitorul 
preşedinte va fi un continuator 
fidel al politicii P.R.I., dar nu 
exclud nici posibilitatea ca el 
să se evidenţieze printr-un 
„stil“ personal în abordarea şi 
soluţionarea problemelor ce 
confruntă Mexicul.

I. SOCACIU
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populare la post

tidului republican).
Semnificativă este considerată 

şi realegerea negrului Carl Stokes, 
în postul de primar al oraşului 
Cleveland, fiind singura persoană 
de culoare din S.U.Ä care ocupă 
o asemenea funcţie într-un mare 
oraş american.

Alegerile pentru posturile de 
guvernatori au prilejuit succesul 
candidaţilor republicani a căror 
campanie electorală a fost susţi
nută direct de preşedintele Nixon. 
In statul New Jersey pentru a- 
ceastă funcţie a fost ales William 
Cahill, membru al Camerei Re
prezentanţilor S.U.A., iar în Vir
ginia, Linwood Holton. Pînă în 
prezent, cele două state erau con
duse de guvernatori care erau 
membri ai partidului democrat.

M O S C O V A -
date si cifre

Despre Moscova s-au scris cărţi 
întregi, dar este greu să-ţi imagi
nezi capitala Uniunii Sovietice — 
a cărei întindere este de cinci ori 
mai mare decît înainte de Revolu
ţia din Octombrie — dacă nu cu
noşti unele date referitoare la via
ţa oraşului gigant.

Cîndva, graniţele Moscovei erau 
delimitate de zidurile Kremlinului, 
care măsoară, aproximativ 2 km; 
apoi graniţele oraşului au fost cu
prinse de inelul Bulvarnoe. cu 
lungimea de 9 km, mai tîrziu de 
Sadovoe Kolţo, cu lungimea de 
cca 16 km. In prezent lungimea 
perimetrului Moscovei este de 109 
km. Diametrul oraşului măsoară 
40 km de la nord la sud şi 30 km 
de la est la vest. Suprafaţa lui 
totală este de 87,5 mii hectare şi 
include cinci foste oraşe şi cîteva 
zeci de comune şi sate, care au 
dispărut înghiţite de noile cartie
re. Este rezultatul faptului că nu
mărul locuitorilor Moscovei se a- 
propie în prezent de şapte mili
oane.

In Moscova există 1 500 de în
treprinderi. La ora actuală, ea este 
un puternic centru al industriei 
grele, producînd oţel, maşini-u- 
nelte, aparate, automobile, rul
menţi, ceasuri, televizoare şi multe 
altele.

La Moscova se produc aproape 
40 la sută din ţesăturile de măta
se din întreaga Uniune Sovietică, 
20 la sută din ţesăturile de lînă, 
fiecare al patrulea frigider, al 
cincilea televizor, al treilea aspi
rator.

In capitală există sute de insti
tuţii de învăţămînt superior şi de 
institute de cercetări ştiinţifice, 
mii de şcoli, magazine, zeci de pa
late de cultură, stadioane, o sută 
de cinematografe, 20 000 de taxiuri. 
Capitala sovietică face comerţ cu 
60 de ţări.

Ce ar mai fi oare de spus? Cî
teva curiozităţi: cele 4,5 mii de 
străzi şi pieţe ale Moscovei, puse 
cap la cap, s-ar întinde pe o dis
tanţă de 2 700 km. Cea mai lungă 
stradă este Bulevardul Lenin, care 
măsoară 20 km, iar cea mai scurtă 
— strada Veneţianov, care are 
doar 48 de metri.

In Moscova locuiesc 100 000 de 
Ivanovi, din care 1 000 sínt Ivanov 
Ivan Ivanovici, 15 locuitori ai ca
pitalei sovietice se numesc Ale- 
xandr Puşkin, 18 Nikolai Gogol, 
iar 7 sínt Lev Tolstoi.

Dar Moscova trăieşte nu numai 
la suprafaţă, ci şi în subteran, un
de există un al doilea oraş — me
troul. Ce reprezintă metroul? Mi
lioane de kilometri de şine, cabluri, 
canale, care asigură funcţionarea 
neîntreruptă a trenurilor subterane.

Aţi vrea să vedeţi Moscova? Da
că da, atunci v-aţi număra prin
tre cei 400 000 000 călători care 
trec prin ea anual.

Io junglele biafreze 
moartea face încă ravagii
OWERRI 5 (Agerpres). — Acţi

unile militare par să fi cedat lo
cul unei adevărate ofensive di
plomatice pentru soluţionarea pe 
cale paşnică a conflictului federa- 
lo-biafrez, dar, cu toate acestea, 
în junglele biafreze continuă să 
moară de foame bărbaţi, copii şi 
femei — relatează corespondentul 
agenţiei Associated Press intr-un 
reportaj transmis din Owerri, ca
pitala provizorie a fostei regiuni 
estice nigeriene.

„Sora Gertrude a reuşit să tri
mită de la Sick Bay 20 de copii, 
bolnavi şi înfometaţi deopotrivă, la 
Umuoye Etche, de unde urmează 
să plece spre Gabon pentru un 
tratament ce i-ar putea salva. U- 
muoye Etche este singurul loc un
de se poate asigura un tratament 
medical în această regiune care a- 
dăposteşte aproximativ 136 000 de 
refugiaţi ce suferă de foame. Insă 
doar 300 din cei mai grav bolnavi, 
datorită subnutriţiei, pot găsi adă
post aici, într-un fel de corturi fă
ră ferestre. Unii au norocul să ob
ţină nişte paturi de bambus, alţii 
se mulţumesc cu rogojini subţiri 
aşezate direct pe podea. De obicei, 
doctorul îşi vizitează pacienţii o 
dată pe săptămînă dar, în general, 
nu prea are cu ce să-i ajute. Mulţi 
dintre ei sínt atît de slăbiţi încit 
nu pot supravieţui nici măcar unui 
drum de două ore pînă la cel mai 
apropiat spital aflat în localitatea 
Owerri, in eventualitatea fericită 
că aici s-ar mai găsi un pat liber. 
Şi totuşi ei sínt consideraţi privi

legiaţi, căci, spre deosebire de res
tul refugiaţilor care primesc o ma
să la două zile, bolnavii de la Sick 
Bay pot mînca de trei ori pe zi. 
Cei mai mulţi dintre ei suferă de 
kwashiorkor — o boală provocată 
de lipsa proteinelor, tuberculoză, 
friguri' sau alte maladii tropicale. 
Sugarii şi copiii mici, cu ochii 
imenşi din cauza febrei sau a foa
metei, cu abdomenurile umflate 
grotesc, oferă o privelişte cutremiL- 
rătoare. Alături, o mulţime de ma
me scheletice se învîrtesc în jurul 
unui cazan de fier plin cu rădă
cini, ţinînd în mîini căni sau far
furii sparte pentru a-şi primi ra
ţia.

__La Sick Bay sínt tot atîţia co
pii cit şi adulţi. Dar alte cîteva mii 
aşteaptă să fie primite aici deşi a- 
desea, dată fiind lipsa de spaţiu 
sau de alimente, trebuie să facă 
cale întoarsă.

Sora Gertrude, o irlandeză din 
Dublin, îngrijeşte bolnavii din în
că şase aşezări similare Sick Bay- 
ului. Aproximativ 4 000 de copii 
biafrezi se află în tabăra de la 
Gabon, unde sínt îngrijiţi de kwas
hiorkor sau alte boli. Vieţile altor 
cîteva mii ar putea fi salvate dară 
ar reuşi să ajungă pînă acolo; nu
mai că plecările sínt limitate din 
cauza lipsei de spaţiu şi de alimen
te. In plus, multe mame speriate 
de necunoscut preferă să nu se 
despartă de copii, cu riscul de a 
muri lingă ele decit să-i trimită 
departe de pămîntul natal.
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